
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XLIII/22
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 27 kwietnia 2022 r.

Obrady rozpoczęto 27 kwietnia 2022 roku o godz. 15:00, a zakończono o godz. 20:39 tego samego
dnia.  W posiedzeniu wzięło udział  21 radnych.  Nieobecna radna Anna Szukalska i  radny Piotr
Klima. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Numery podjętych uchwał:

1. Uchwała Nr XLIII/609/2022 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.
2. Uchwała Nr XLIII/610/2022 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała  Nr  XLIII/611/2022  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi

Raciborskiemu.
4. Uchwała  Nr  XLIII/612/2022  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi

Raciborskiemu.
5. Uchwała Nr XLIII/613/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/579/2018 Rady Miasta

Racibórz z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego
w placówkach prowadzonych przez Miasto Racibórz.

6. Uchwała Nr XLIII/614/2022 w sprawie ustanowienia sztandaru Miasta Raciborza oraz zasad
jego używania.

7. Uchwała  Nr XLIII/615/2022  w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu - etap I.

8. Uchwała Nr XLIII/616/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych
położonych w Raciborzu w obrębie Płonia.

9. Uchwała Nr XLIII/617/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki
gruntu położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Michejdy i Mariańskiej.

10. Uchwała Nr XLIII/618/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki
gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Toruńskiej.

11. Uchwała Nr XLIII/619/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki
gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Morawskiej.

12. Uchwała Nr XLIII/620/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki
gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Ocickiej.

13. Uchwała Nr XLIII/621/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki
gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulic Arki Bożka i Powstańców Śląskich.

14. Uchwała Nr XLIII/622/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek
gruntu położonych w Raciborzu w obrębie ulicy Wygonowej.

15. Uchwała  Nr  XLIII/623/2022  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości
zabudowanej, położonej w Raciborzu przy ul. Szkolnej 10-10A.

16. Uchwała Nr XLIII/624/2022 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do „gminnego
zasobu nieruchomości” prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy
ulicy Urbana.

17. Uchwała  Nr XLIII/625/2022 w sprawie  wyrażenia  zgody na nabycie  do „gminnego  zasobu
nieruchomości”  prawa  własności  działki  gruntu  położonej  w  Raciborzu  w  obrębie  ulicy
Mikołowskiej.

18. Uchwała Nr XLIII/626/2022 w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami
dla Gminy Racibórz na lata 2021-2024.

19. Uchwała  Nr  XLIII/627/2022  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia
dotyczącego realizacji  zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Przebudowa drogi wojewódzkiej
nr DW 935 na odcinku od ul. Jana do mostu na Uldze w Raciborzu”.
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20. Uchwała Nr XLIII/628/2022 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
21. Uchwała Nr XLIII/629/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 09.09.2021 r. 

Uczestnicy sesji z ramienia urzędu miasta i jednostek organizacyjnych miasta:

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
 Kierownik Referatu ds Budżetu i Analiz Oswald Schuderla
 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski
 Miejski Konserwator Zabytków Maria Olejarnik
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Małgorzata Rudnicka - Głowińska
 Radca Prawny Piotr Janas
 Radca Prawny Marek Harz

Lista zaproszonych gości:

 Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Raciborzu - mgr Karina Talabska
 Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu - bryg. Jarosław Ceglarek
 Śląski  Oddział  Straży  Granicznej  w  Raciborzu  – Komendant  Placówki  Straży  Granicznej

w Rudzie Śląskiej – ppłk Tomasz Muszyński
 Powiatowy Lekarz Weterynarii w Raciborzu – Zbigniew Mazur
 Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Raciborzu – nadkomisarz Jarosław Gorzawski
 Zastępca Komendanta Straży Miejskiej w Krakowie Radosław Gądek

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  otworzył  XLIII  sesję  Rady  Miasta  Racibórz,  powitał
wszystkich  zgromadzonych  radnych,  prezydenta  i  jego  zastępcę  oraz  gości  i  media.  Dalej
poinformował,  że sesja jest transmitowana i nagrywana. Poprosił  o potwierdzenie obecności
radnych w systemie do obsługi Rady. Następnie stwierdził, że w dzisiejszych obradach bierze
udział 19 radnych, zatem Rada jest władna do podejmowania uchwał. Następnie poprosił aby
wszyscy  obecni  na  sali  minutą  ciszy  uczcili  pamięć  poległych  górników z  KWK Pniówek
i  KWK  Zofiówka.  Następnie  zapytał  czy  są  uwagi  do  porządku  obrad.  Dalej  przedstawił
i  poddał  pod  głosowanie  wniosek  Prezydenta  Miasta  o  uzupełnienie  porządku  obrad
o  autopoprawkę  do  uchwały  w  sprawie  zmiany  budżetu  miasta  na  2022  r.  oraz  uchwałę
 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Głosowano wniosek w sprawie:  
uzupełnienia porządku obrad o następujące materiały i projekty uchwał: 
1) Autopoprawkę do Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. – do pkt 4. 
2) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej – po pkt 4.
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Piotr Klima, Henryk Mainusz, Anna Ronin, Anna Szukalska
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Rada przyjmując powyższy wniosek ustaliła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie Miasta Racibórz.
4. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.
5. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
6. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.
7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (WTZ).
8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/579/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia  

28 marca 2018 r. w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w placówkach
prowadzonych przez Miasto Racibórz. 

9. Uchwała w sprawie ustanowienia sztandaru Miasta Raciborza oraz zasad jego używania.
10. Uchwała  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów

zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu - etap I.
11. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  gruntowych  położonych  

w Raciborzu w obrębie Płonia.
12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej  

w Raciborzu u zbiegu ulic Michejdy i Mariańskiej.
13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej  

w Raciborzu w obrębie ulicy Toruńskiej.
14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej  

w Raciborzu w obrębie ulicy Morawskiej.
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej  

w Raciborzu w obrębie ulicy Ocickiej.
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej  

w Raciborzu w obrębie ulic Arki Bożka i Powstańców Śląskich.
17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu położonych 

w Raciborzu w obrębie ulicy Wygonowej.
18. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  zabudowanej,  położonej  

w Raciborzu przy ul. Szkolnej 10-10A.
19. Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  do  „gminnego  zasobu

nieruchomości” prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy
Urbana.

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa
własności działki gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Mikołowskiej.

21. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy Racibórz
na lata 2021-2024.

22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego realizacji zadania
inwestycyjnego  pod  nazwą:  „Przebudowa  drogi  wojewódzkiej  nr  DW  935  na  odcinku  
od ul. Jana do mostu na Uldze w Raciborzu”.

23. Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
24. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Miasta Racibórz za rok 2021.
25. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 03.07.2021 r. 
26. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 09.09.2021 r. 
27. Zmiana planu pracy Rady Miasta Racibórz na 2022 rok.
28. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
29. Wolne wnioski i informacje.
30. Zakończenie sesji.
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2. Przyjęcie protokołu z XLII sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie nad protokołem sesji z XLII sesji Rady Miasta Racibórz.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XLII sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (15)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz 
Wyglenda
PRZECIW (1)
Jarosław Łęski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Anna Wacławczyk
NIEOBECNI (4)
Piotr Klima, Henryk Mainusz, Anna Ronin, Anna Szukalska

Rada przyjęła protokół z XL sesji Rady Miasta Racibórz.

3. Bezpieczeństwo i ochrona przeciwpożarowa na terenie Miasta Racibórz.

 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że na początek odda głos Panu Radosławowi
Gądkowi  -  zastępcy  komendanta  Straży  Miejskiej  w  Krakowie,  który  przedstawi  krótką
informację  w  zakresie  współpracy  pomiędzy  jednostkami  Straży  Miejskiej  z  Raciborza  
i z Krakowa.  

 Zastępca  Komendanta  Straży  Miejskiej  w  Krakowie  Radosław  Gądek  przekazał,  że  jego
dzisiejsza obecność na sesji podyktowana jest współpracą między Strażą Miejską w Raciborzu,
a Strażą Miejską Miasta Krakowa w zakresie profilaktyki. W dniu dzisiejszym zaprezentowano
nasze  pomysły  na  dotarcie  do  młodych  ludzi,  a  konkretnie  zaprezentowano  przedstawienie
teatralne naszego autorstwa wykonywane przez strażników miejskich.  W sumie ponad 1000
dzieci  z  Raciborza  dowie  się  w przystępnej,  takiej  ciekawej,  zabawowej  formie,  o  tym jak
postępować i jakich zagrożeń unikać w sieci korzystając z urządzeń elektronicznych.

 Komendant  Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  w Raciborzu -  bryg. Jarosław Ceglarek
przekazał  że,  Państwowa Straż  Pożarna  w 2022 roku obchodzi  30-lecie  powstania  w pełni
profesjonalnej mundurowej służby. Na przestrzeni dekad można było gołym okiem zauważyć
przemiany  jakie  nastąpiły  w  naszej  formacji.  Dodał,  że  ludzie  z  pasją,  z  wielkim
zaangażowaniem i poświęceniem wykonują wspaniałą robotę dla mieszkańców naszego miasta,
ale i całego powiatu. A do tego są odpowiednio umundurowani, wyposażeni oraz przeszkoleni.
Ten sprzęt  i  samochody straż zawdzięcza  w dużej mierze właśnie Państwu. Z tego miejsca
bardzo  serdecznie  podziękował  wszystkim radnym Rady  Miasta,  Panu Prezydentowi  wraz  
z zastępcami, pracownikom Urzędu Miasta za wsparcie finansowe i pomoc w realizacji naszych
planów.  Dodał,  że  ostatni  rok  to  bardzo  dobra  współpraca  Państwowej  Straży  Pożarnej  
oraz  Ochotniczych  Straży  Pożarnych.  Dalej  przekazał,  że  na  terenie  powiatu  raciborskiego
funkcjonują  52  jednostki  Ochotniczych  Straży  Pożarnych,  w  tym  22  jednostki  włączone  
do  Krajowego  Systemu  Ratowniczo  -  Gaśniczego.  W  roku  2021  włączone  zostały  
do Krajowego Systemu Ratowniczo- Gaśniczego OSP Racibórz Miedonia i OSP Zabełków.  
Z  tych  wszystkich  52  jednostek  mamy  do  dyspozycji  1523  ratowników.  W  2021  roku
pozyskano z różnych źródeł  dla  jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w sumie  ponad  
1.700.000  zł.  Za  powyższe  środki  zostały  zakupione  między  innymi  nowe  samochody
ratowniczo-gaśnicze  i  inne wyposażenie dla  jednostek OSP. Następnie  wymienił  ważniejsze
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działania ratowniczo-gaśnicze oraz statystykę zdarzeń, a także działania inwestycyjne, działania
edukacyjne, działania kontrolno – rozpoznawcze jak również ilość wydanych zaleceń wydanych
w  decyzjach  administracyjnych  za  2021  rok.  Dalej  wymienił  najważniejsze  sprawy
zaplanowane  na  rok  obecny  oraz  poinformował  o  podejmowanych  działaniach  w  zakresie
inwestycji,  jaką  jest  budowa  nowego  obiektu  Komendy  Powiatowej  Państwowej  Straży
Pożarnej w Raciborzu. 

 Radny Marcin Fica zapytał o lokalizację nowego obiektu komendy.
 Komendant  Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  w Raciborzu -  bryg. Jarosław Ceglarek

przekazał, że w styczniu prowadziliśmy rozmowy z Panem Starostą i z Panami Prezydentami,
były  wskazane  różne  działki  i  faktycznie  poczyniliśmy  już  kroki  i  nawet  jest  zgoda  Pana
Prezydenta,  na  razie  wstępna,  na  nową  działkę  właśnie  w  okolicach  nowej  obwodnicy.
Na  zakończenie  zaprosił  obecnych  na  sali  na  Dzień  Strażaka  wpisany  w  obchody
30 - lecie Państwowej Straży Pożarnej. 

 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  przekazał,  że  w  ramach  rozpoczętych  już  obchodów
30  -  lecia  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Raciborzu  miał  okazję  brać  udział  w  tych
uroczystościach. Dodał, że otrzymane okolicznościowe podziękowania pozostawia do wglądu 
w Biurze Rady Miasta.  

 Zastępca Komendanta Powiatowego Policji  w Raciborzu – nadkomisarz Jarosław Gorzawski
przekazał,  że rok 2021 dla raciborskiej policji  był rokiem bardzo trudnym. Można by nawet
rzec, że tragicznym a to względu na to, że 3 naszych kolegów odeszło do wieczności, z czego
jeden  zginął  tragicznie  na  ulicach  miasta  Raciborza.  Następnie  w  telegraficznym  skrócie
przedstawił  informacje  o  działalności  za  rok 2021,  a  więc  o  odnotowanej  i  wykrytej  ilości
przestępstw w podziale na poszczególne kategorie, ilości przeprowadzonych interwencji, ilości
zatrzymanych  sprawców.  Dalej  wymienił  też  ilość  działań  sprawdzających  związanych
z  pandemią.  W  tym  miejscu  bardzo  serdecznie  podziękował  Pani  dyrektor  TSSE  Karinie
Talabskiej  za wzorową współpracę na tej  linii.  Następnie  omówił  działanie  Krajowej  Mapy
Zagrożeń Bezpieczeństwa. Dalej przedstawił informacje dotyczące wykroczeń popełnionych  
w ruchu drogowym, nieprawidłowego parkowanie, przekroczenia dozwolonej prędkości, a także
ilości kolizji i wypadków oraz ofiar. Na koniec serdecznie podziękował za wsparcie udzielone
w 2021 roku w postaci sfinansowania czy dofinansowania środków transportu. 

 Radna  Magdalena  Kusy  wskazała,  że  ostatnio  dość  często  zdarzają  się  sytuacje,  kiedy  są
zgłoszenia o podłożeniu materiałów wybuchowych w szkołach, przedszkolach. Zapytała więc
czy  w  ogóle  są  podejmowane  próby  zidentyfikowania  tych  osób,  które  takie  wiadomości
wysyłają czy jednak nie jest to tak groźne? 

 Nadkomisarz Jarosław Gorzawski przekazał, że każde takie zgłoszenie kończy się wszczęciem
postępowania  czyli  dochodzenia.  Prowadzimy  takie  dochodzenia,  niejednokrotnie  jest  tak,
że jest to kumulowane i przesyłane do jakiejś jednostki wiodącej prowadzącej to postępowanie. 

 Radna Magdalena Kusy zapytała czy są już  widoczne jakieś zmiany w ruchu drogowym jeśli
chodzi o to, że wprowadzony został nowy taryfikator? Czy kierowcy jeżdżą bezpieczniej?

 Nadkomisarz Jarosław Gorzawski przekazał, że kierowcy  jeżdżą na pewno wolniej. Niemniej
jednak obserwujemy również takich, którzy mają za nic kary jakie otrzymują, a są one dosyć
drastyczne.

 Radna Krystyna Klimaszewska wskazała, że w sprawozdaniu jest też kategoria - przestępczość
narkotykowa. Wskazała w tym miejscu na stary budynek szpitala przy ul. Bema, gdzie dzieją
się  bardzo  złe  rzeczy  i  głównie  wiążą  się  z  młodzieżą.  Zapytała  więc  czy  jest  szansa,
że zwiększy się tam ilość patroli.

 Nadkomisarz Jarosław Gorzawski przekazał, że patrole są. Dodał, że odnotowuje się dość sporo
zgłoszeń w tym budynku, zarówno ze strony służby prewencyjnej,  jak i służby kryminalnej.
Prowadzone  są  tam  różnego  rodzaju  czynności  i  działania.  Zaapelował  jednocześnie  aby
wszelkiego  rodzaju  przejawy  takiej  działalności  czy  to  przestępczej,  czy  demoralizacji
nieletnich zgłaszać poprzez Krajową Mapę Zagrożeń Bezpieczeństwa. Dodał, że patrole mają
tam zadania zlecone i są one realizowane, oczywiście te działania zostaną zintensyfikowane. 

 Radna Krystyna Klimaszewska zapytała, czy były tam zatrzymane jakieś osoby? 
 Nadkomisarz  Jarosław  Gorzawski  przekazał,  że z  pamięci  nie  jest  wstanie  odpowiedzieć,
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natomiast  każda  osoba,  która  dopuszcza  się  czynu  zabronionego  i  są  przesłanki  ku  temu,
żeby taką osobę zatrzymać, to jak najbardziej. 

 Radna Krystyna Klimaszewska poprosiła o większy obchód w tym miejscu.
 Radna Ludmiła Nowacka zapytała o interwencje domowe, czy jest to problem, który narasta,

czy jest to problem, który maleje? Dalej zapytała o używki w naszym mieście, czy to też jest
problem, który rozrasta się, czy jest to problem, który możemy uważać, że nad nim czuwamy? 

 Nadkomisarz  Jarosław  Gorzawski  przekazał,  że  w zakresie  interwencji  domowych
to niewątpliwie pandemia pokazała, że problem wzrósł. Jest jednak nowe narzędzie od zeszłego
roku w postaci stosowania nakazów, zakazów w przypadku stwierdzenia zagrożenia dla osób
dotkniętych przemocą w rodzinie i takie zadania są realizowane. Zadania te są też realizowane
za pomocą prokuratury. Kiedy jest  wszczęte postępowanie przeciwko takiej  osobie,  również
prokuratura  na  nasz  wniosek  stosuje  taki  nakaz,  zakaz  i  w  ten  sposób  staramy  się  z  tym
problemem walczyć.  Do tego dochodzi szeroko rozumiana profilaktyka.  W zakresie używek
problem  istnieje  cały  czas.  Staramy  się  go  zwalczać  zarówno  przez  ujawnianie  tego,
zabezpieczanie tych środków, a osoby, które posiadają czy też handlują, do odpowiedzialności
karnej pociągnąć. Działania są też podejmowane w sferze profilaktyki. 

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że ma  świadomość tego, że całkiem tego problemu nie
wyeliminujemy i nie można tego zrzucić na jednostkę, czy komendę powiatową policji, czy też
na  szkołę.  Dodała,  że  gdy  robiono badania,  to  okazało  się,  że  najczęściej  dzieje  się  to  na
podwórkach i w takich miejscach, które młodzież sama sobie uznaje za atrakcyjne. Natomiast
tak  jak  tutaj  zostało  powiedziane,  na  pewno  jest  to  działanie  grupy.  Niezbędne  jest  więc
wsparcie policji,  szkoły, instytucji oraz rodziców. Podziękowała jednocześnie za prowadzoną
profilaktykę. 

 Radny  Marcin  Fica  przedstawił  kilka  spraw.  Po  pierwsze  to  piraci  drogowi  pędzący
samochodami i motocyklami szczególnie w weekendy po ul. Wojska Polskiego. Druga sprawa
to  kontrola  parkowania  w  centrum  miasta.  Straż  Miejska  już  tam  też  interweniuje,  
ale  przydałyby  się  wspólne  patrole  policji  ze  strażą  miejską.  Następna  sprawa  to  patrole  
w godzinach wieczorowo-nocnych w centrum miasta i na ul. Rudzkiej. Dzielnicowi pracują  
do  22:00,  w  zasadzie  nie  pracują  w  godzinach  nocnych.  Dodał,  że  patrole  powinny  być
przeprowadzane,  szczególnie  gdy  zamykane  są  lokale.  Ostatnia  sprawa  dotyczy  DW  919  
od Markowic do Raciborza. Zapytał więc jakie tam można zastosować działania.

 Nadkomisarz Jarosław Gorzawski przekazał, że w zakresie tych motocyklistów, to problem się
pojawia jak jest ładna pogoda. Na wszelkie tego rodzaju zgłoszenia oczywiście odpowiadamy,
kierujemy w te miejsca patrole. Policjanci ruchu drogowego bardzo często prowadzą działanie
właśnie pod kątem użytkowników motocykli.  Wszelkie  naruszenia  norm w tym zakresie  są
karane. W zakresie pytania drugiego - patrole oczywiście w te rejony będą kierowane. Dodał, 
że  te  kontrole  będą częstsze.  Jeżeli  chodzi  o parkowanie,  to wspólnie  z  kolegami  ze straży
miejskiej przyjmujemy wszystkie tego typu zgłoszenia, reagujemy na nie i zgodnie z tym na co
prawo nam pozwala, takie stosujemy działania. Jeżeli chodzi o DW 919 przekazał, że nie potrafi
teraz  odpowiedzieć  jakie  zostały  zastosowane  środki  spowolnienia  ruchu  i  środki
bezpieczeństwa.  Dodał,  że postara się na to pytanie odpowiedzieć na następnym spotkaniu  
z radnym. 

 Komendant  Placówki  Straży  Granicznej  w  Rudzie  Śląskiej  –  ppłk  Tomasz  Muszyński
przekazał, że placówka straży granicznej w Rudzie Śląskiej działa na terenie 16 powiatów, było
to  więc  11  miast  na  prawach  powiatu  czyli  Ruda  Śląska,  Gliwice,  Chorzów,  Jaworzno,
Katowice, Mysłowice, Zabrze, Świętochłowice, Sosnowiec, Siemianowice Śląskie i 5 powiatów
ziemskich:  raciborski,  wodzisławski,  gliwicki,  mikołowski,  rybnicki.  Na  tym  terenie
zamieszkuje ponad 2 miliony ludzi. Dodał, że sytuacja zmieniła się po 1 września 2021 roku
 w związku z tym, że powstała placówka straży granicznej w Sosnowcu i nastąpił podział terenu
pomiędzy te placówki. Obecnie placówka w Rudzie Śląskiej działa na terenie 12 powiatów. Jest
to  7  miast  czyli:  Bytom,  Gliwice,  Piekary  Śląskie,  Ruda  Śląska,  Rybnik,  Świętochłowice,
Zabrze i 5 powiatów ziemskich czyli raciborski, wodzisławski, gliwicki, mikołowski, rybnicki.
Na tym terenie zamieszkuje 1,5 miliona osób. Dodatkowo jednostka administruje odcinkiem
granicy  państwowej  o  długości  74  km.  Jeśli  chodzi  o  działania  w  2021  roku  to  były  one
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nastawione na walkę z covid-19 polegającej na kontroli sanitarnej na granicy. Kontrole były
prowadzone do września 2021 roku, potem nastąpił  kryzys migracyjny spowodowany przez
stronę białoruską, więc nastąpiło wiele oddelegowań funkcjonariuszy z granicy wewnętrznej na
granicę wschodnią. Kolejny kryzys migracyjny spowodowany wojną na Ukrainie spowodował
kolejne  oddelegowania  funkcjonariuszy  do  wzmocnienia  tejże  granicy.  Poza  tym  były
prowadzone podstawowe zadania straży granicznej związane z kontrolą pobytu cudzoziemców,
kontrolą legalności zatrudnienia i kontrolą transportu drogowego. 

 Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Raciborzu - mgr  Karina Talabska przekazała,  
że  rok  2021  dla  inspekcji  sanitarnej  nadal  upłynął  pod  głównym  sztandarem  zwalczania
COVID-u, który utrzymywał się od 2020 roku. Jeżeli chodzi o zachorowania, to wręcz wzrosła
ich liczba. Natomiast wyposażono nas w lepsze narzędzia do obsługi tego problemu, to znaczy
systemy informatyczne i sprzęt komputerowy i teleinformatyczny, który pozwolił skuteczniej
walczyć z epidemią i  pozwolił  wyjść z chaosu, który był wyraźnie widoczny w 2020 roku.
Następnie  przedstawiła  statystyki  dotyczące  kwarantanny,  zachorowań,  hospitalizacji  oraz
zgonów. Dalej przekazała, że inne jednostki chorobowe, również nie odpuszczały. Najbardziej
reprezentatywną  liczebnie  jednostką  pozostaje  nadal  grypa,  choć  rok  2021  był  rokiem
spadkowym  o  około  25%.  Z  innych  istotnych  chorób,  dla  których  odnotowano  wzrost
zapadalności,  to były choroby zakażenia jelita o etiologii  wirusowej, gruźlica,  ospa wietrzna
i  zakażenia  pałeczkami  salmonelli.  Jeżeli  chodzi  o  tematykę  szczepień,  to  niestety  nadal
utrzymuje  się  pewna pula  rodziców,  którzy  uważają  za  niewłaściwe  szczepić  swoje  dzieci.
Przypadki  takie  są  zgłaszane  i  karane  grzywną.  Dalej  przedstawiła  statystyki  na  temat
odnotowanych ognisk COVIDU-u. Jeżeli chodzi o kontrolę, również nakierowane były w dużej
mierze,  aczkolwiek  nie  w  przewadze,  na  zwalczaniu  COVID-u,  na  sprawdzenie  stanu
zabezpieczenia  obiektów  zwłaszcza  obiektów  użyteczności  publicznej  pod  kątem
przystosowania  się  do  warunków  covidowych.  Z  pozostałych  obszarów  funkcjonowania
kontrolowano  bezpieczeństwo  wody  do  spożycia  oraz  wody  w  basenach.  Wskazała,  
że po dłuższej  przerwie uruchomiony został  aquapark H2O Ostróg i  po jego dostosowaniu,
ocenia się jego stan jako prawidłowy, właściwy. Jego modernizacja odniosła pożądany skutek.
Jeżeli chodzi o działalność oświatową, prowadzona była w dużej mierze z użyciem narzędzi
zdalnych. Została też zorganizowana dla dzieci ciekawa wystawa plenerowa na temat grzybów. 

 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  zapytał  czy  mogłaby  zostać  przeprowadzana  taka
prelekcja o grzybach, ale dla osób dorosłych. 

 Dyrektor Karina Talabska przekazała, że stoisko było ustawione przed stacją i było dostępne dla
wszystkich i parę osób dorosłych również się pojawiło. 

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała co dla stacji obecnie jest największym problemem? 
 Dyrektor  Karina Talabska przekazała, że w ostatnich dniach wystąpiło takie nagłe zagrożenie

toksyczną  substancją  –  metanolem.  Musiano  w  przyspieszonym  trybie  skontrolować  około
200  obiektów  w  naszym  powiecie,  gdzie  sprzedawany  był  w  postaci  denaturatu,  alkohol
niespożywczy. Dodała, że w województwie śląskim wystąpiło 16 zgonów z powodu spożycia
metanolu.  Dalej  wskazała  na  zadania  związane  z  kryzysem  uchodźców.  Chodzi  
o zorganizowanie dostępu do informacji o szczepieniach dzieci, ponieważ przybywają do nas
duże ilości dzieci z Ukrainy. Więc jest tu zagrożenie z racji powracających chorób, które u nas
dawno zredukowano. 

 Radna Ludmiła Nowacka podziękowała za współpracę ze stacją, która w dzisiejszych czasach
jest bardzo cenna. 

 Dyrektor  Karina Talabska przekazała,  że  nieoceniona  była też współpraca z policja  i  strażą
pożarną. 

 Radna  Krystyna  Klimaszewska   przekazała,  że  pytanie  które  chciała  zadać  już  padło.
Przychyliła się też do podziękowań dla całego zespołu stacji. 

 Radna  Zuzanna  Tomaszewska  zapytała  czy  ten  system  informatyczny,  który  był  jakby
stworzony  na  potrzeby  sytuacji  covidowej,  będzie  teraz  dalej  używany  i  czy  pomaga
rzeczywiście teraz też w innych sytuacjach? 

 Dyrektor  Karina Talabska przekazała, że zdecydowanie pomaga, bo poprzednio nie mieliśmy
bezpośredniego  dostępu  do  dodatnich  wyników  covidowych.  W  tej  chwili  system  sam  je
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pozyskuje, sam prezentuje je w postaci zachorowań w danym powiecie. Wręcz umożliwił nam
funkcjonowanie  w  trybie  tak  zwanych  wirtualnych  stacji.  Są  też  zamierzenia  aby  było  to
wykorzystywane do innych zachorowań. 

 Powiatowy  Lekarz  Weterynarii  w  Raciborzu  Zbigniew  Mazur  przekazał,  że  na  co  dzień
współpracuje  z  lekarzami  tak  zwanej  wolnej  praktyki  pracującymi  w  lecznicach,  którzy
wykonują  w  imieniu  powiatowego  lekarza  różne  czynności:  badają  zwierzęta,  badają
poubojowo, wypisują świadectwa, pobierają próby do badań. Dalej przekazał, że w ubiegłym
roku głównymi chorobami, które dziesiątkowały stada świń i drobiu, był afrykański pomór świń
i grypa ptaków. Dodatkowo w związku z walką z ASF na terenie całego powiatu,  także na
terenie  miasta,  przeprowadzony  był  tak  zwany  odstrzał  sanitarny  dzików.  W  zakresie
bezpieczeństwa  żywności  przekazał,  że  został  wprowadzony  tak  zwany  rolniczy  handel
detaliczny. 

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy obecnie występują jakieś problemy z pszczołami? 
 Dr Zbigniew Mazur  przekazał,  że  na  dzień  dzisiejszy  nie  ma zgłoszeń  o  jakiś  problemach

pszczół. Dodał, że pogoda nie jest jeszcze sprzyjająca dla lotów i pszczoły trzeba dokarmiać. 
 Radny Henryk Mainusz zapytał jeszcze o hodowle królików.
 Dr Zbigniew Mazur przekazał,  że  takich  niewielkich  hodowli  dla  siebie  nie  ma  obowiązku

zgłaszania.
 Radny  Leon  Fiołka  wskazał,  że  rolnicy  mogą  bezpośrednio  handlować  swoimi  wyrobami  

i to powiedzmy też z uboju. Zapytał więc czy rolnik przed sprzedaniem tego musi uzyskać  
w każdym wypadku jakieś badania, jakiś certyfikat czy to może robić dowolnie? 

 Dr  Zbigniew  Mazur  przekazał,  że jeżeli  chodzi  o  zwierzęta  i  ubój,  to  ubój  musi  być
przeprowadzony  w zakładzie  zatwierdzonym.  Generalnie  trzeba  rozróżnić  ubój  na  potrzeby
własne, wtedy trzeba tylko zgłosić,  że przeprowadzi się taki ubój. Natomiast jeżeli  chce się
wytwarzać pasztet, kiełbasę itd., to trzeba dokonać najpierw zgłoszenia do nas, że taki zakład,
takie czynności będzie wykonywać. Można też ubój przeprowadzić w zakładzie zatwierdzonym,
przywieźć to mięso i samemu przetwarzać na miejscu. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner zapytał jak to wygląda z drobiem? 
 Dr Zbigniew Mazur przekazał, że drób w niewielkiej ilości może być ubijany na terenie fermy,

ale  oczywiście  trzeba  mieć  odpowiednie  warunki  do  uboju.  Można  oczywiście  też  jeśli
są warunki przetwarzać. 

 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  zapytał  czy  gospodarz  może  bezpośrednio  też
sprzedawać? Jak to wygląda? 

 Dr Zbigniew Mazur przekazał,  że może na targu sprzedać,  tylko musi mieć zarejestrowaną  
w  Powiatowym Inspektoracie  taką  działalność,  bo  jeżeli  nie  ma  zarejestrowanej,  to  jest  to
działalność nielegalna. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na brak dalszych pytań podziękował gościom  
za przybycie i zamknął przedmiotowy punkt obrad. 

4. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.

 Kierownik Referatu ds Budżetu i Analiz Oswald Schuderla  omówił zapisy projektu uchwały  
w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 r. oraz zapisy autopoprawki, a także zapisy uchwały
w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

 Radna  Zuzanna  Tomaszewska  przekazała.,  że  Komisja  OKSRiOS pozytywnie  zaopiniowała
projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała zarówno projekt
jak i autopoprawkę przedmiotowej uchwały.

 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  przekazał,  że  Komisja  GMOŚiBP  pozytywnie
zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica zapytał czy wszyscy mieszkańcy będą mogli wystąpić o realizacje murali
 i miasto będzie finansowało takie realizacje wszystkim zainteresowanym osobom. Dodatkowo
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zapytał co to miastu da, bo jest to kwota 25.000 zł, którą można by było przeznaczyć na bardziej
potrzebne zadania. Następnie poprosił o wyjaśnienie tak dużego wydatku w kwocie 150.000 zł
zaplanowanego  na  budowę  nowego  śmietnika  w  rejonie  ul.  Solnej,  Browarnej  i  Różanej.
Zaproponował  też  aby  ten  wydatek  podzielić  i  90.000  zł  przeznaczyć  na  wykonanie  drogi
pomiędzy Mysłowicką a Chorzowską, a 60.000 zł zostawić na poprawienie śmietnika.  Dalej
zapytał o szczegóły zadania z inicjatywy lokalnej dotyczącego doposażenia placu zabaw przy
żłobku.

 Naczelnik Wydziału Edukacji Krzysztof Żychski wyjaśnił, że rodzice dzieci ze żłobka wystąpili
w  ramach  inicjatywa  lokalnej  o  doposażenie  urządzeń  na  placu  zabaw  żłobka
przy ul. Słonecznej.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że każdy mieszkaniec może wystąpić aby na jego
budynku  został  namalowany  mural,  natomiast  nie  każdy  wniosek  zostanie  rozpatrzony
pozytywnie. Odnośnie śmietnika przekazał, że opiera się o dokumenty MZB, oczywiście można
jeszcze zlecić odrębna wycenę. Niemniej ufa, że wycena została przygotowana rzetelnie. Dodał,
że radny może też wnioskować, aby dodatkowe środki przeznaczone na wskazane zadania.  

 Radny Marcin Fica zapytał czy teraz wszystkie śmietniki będą tyle kosztować i czy jest już jakiś
projekt. 

 Prezydent  Miasta Dariusz Polowy przekazał,  że przyjęto kwotę zgodnie z wnioskiem MZB,
niemniej uznał, że zawsze można powołać biegłego, który to sprawdzi. 

 Radny Marcin Fica poprosił o 10 minut przerwy, oczywiście po wystąpieniu innych radnych.  
 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  zapytał  czy  mamy  bardziej  szczegółowe  informacje  

na temat tej altany śmietnikowej. 
 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  tak  wysoka  wycena  jest  spowodowana

wymaganiami jakie na tą budowlę nakłada konserwator zabytków, gdyż jest to zlokalizowane 
w ścisłej strefie ochronnej.   

 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  zapytał  o  udział  gminy  w zasobach  mieszkaniowych
wspólnot z tego terenu i czy one partycypują w kosztach.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że wspólnoty nie będą partycypowały w kosztach
budowy, a jedynie w kosztach utrzymanie tego obiektu. 

 Radna Magdalena Kusy w związku z tym, że wrócił  temat  murala  przekazała,  że osobiście
bardzo pozytywnie patrzy na ten pomysł, szczególnie, że jest to stworzenie pewnej opowieści
o  mieście.  Wskazała  też  na  umieszczenie  kodu  kreskowego,  który  odnosi  do  relacji
fotograficznej  i  filmowej.  Dodała,  że  problemem  dla  niej  nie  jest  to,  że  powstanie  on  na
prywatnej ścianie. Uznała, że nie jest to przysługa dla prywatnego przedsiębiorcy. Firma ta jest
wstanie otynkować i wymalować tą ścianę, więc docenia to, że firma o ekonomicznym profilu
zdecydowała się na takie podejście. Dodała, że mural będzie służył każdemu mieszkańcowi  
i  każdemu  turyście.  Dalej  wskazała,  że  wcześnie  podobnie  sfinansowano  odrestaurowanie
budynku przy przystani. Docenia to, bo również wzbogaca on krajobraz. Dodała, że zgadza się
też z Prezydentem Miasta, że zgłosić się może każdy mieszkaniec i gdy będzie to kolejne ważne
dla miasta miejsce po to aby pokazać jego historię, to osobiście nie widzi w tym problemu.
Uczula  jednak  urząd  przed  właściwym zabezpieczeniem się  w  umowie,  co  do  ewentualnej
przyszłości muralu.      

 Radny Paweł  Rycka przekazał,  że  nie  jest  przeciw,  jednak zapytał,  co się  stało,  że  sprawa
30 lecia teatru nie została przedstawiona na komisji oświaty. 

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  przygotowanie  tej  uchwały  zbiegło  się
z przygotowaniem sprawozdań miesięcznych i sprawozdań z roku ubiegłego. Dodał, że chodzi
też o określenie  wielkości wolnych środków, które będzie można wykorzystać w tym roku.
Poza tym zasoby ludzkie wydziału finansowego zostały uszczuplone i wszystko spadło na barki
kierownika Referatu ds Budżetu i Analiz.   

 Radny Paweł Rycka uznał, że nic nie stało na przeszkodzie aby Zastępca Prezydenta Miasta
Dawid  Wacławczyk  wspomniał  przynajmniej  na  komisji  oświaty  o  tym  30  leciu  teatru,
tym bardziej,  że  okazuje  się,  że  ma  to  być  festiwal  teatralny.  W związku  z  tym poprosił
o przedstawienie szczegółów. 
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 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przekazał,  że  niestety  ale  nie  będzie  teraz  mógł  tych
szczegółów  radnym  przedstawić  gdyż  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dawid  Wacławczyk
przebywa dzisiaj  na kongresie w Katowicach.  Dodał,  że  na komisji  budżetu było to  jednak
przybliżone.    

 Radny Mirosław Lenk przyznał, że nikt nie kwestionuje potrzeby uczczenia 30 lecia teatru, nie
mniej  70.000 zł  to za dużo. Jeżeli  jednak w tym jest  ujęta  tygodniowa impreza kulturalna  
to wtedy informacja dla przeciętnego odbiorcy jest inna.   

 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że taka była konkluzja z dyskusji aby ten temat
był szerzej zapisany w budżecie. Dodał, że może to być wniesione w formie poprawki radnych
lub też prezydent miasta sam zaproponuje to w formie swojej poprawki.   

 Radny Paweł Rycka przekazał, że jest mu przykro, że Prezydent Miasta nie jest wstanie udzielić
tych informacji, bo dziwnie będzie głosować, tak na prawdę nie wiedząc za czym. Jeżeli to ma
być tygodniowy festiwal to super inicjatywa, niemniej przyznał, że następnym razem radnych
szybciej  należy  informować,  przynajmniej  aby  to  przeszło  przez  komisję  branżową,
tym bardziej, że o tym 30 - leciu na pewno zaczęto już rozmawiać jakiś czas temu. 

 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  przekazał,  że  wskazany  byłby  tutaj  repertuar,
albo zestawienie obchodów. 

 Radna  Zuzanna  Tomaszewska  poprosiła  aby  tego  typu  dodatkowe  środki  na  kulturę  były
przedstawiane  w projekcie  uchwały,  która  jest  na  komisji  oświaty.  Wskazała  jednocześnie,
że  jest  to  dotacja,  która  trafia  do  RCK,  gdzie  te  pomysły  się  rodzą,  należy  więc  zaufać
profesjonalistom, a nie oczekiwać szczegółów. Wskazała, że w przypadku OSiR radni nie żądali
takich szczegółów.

 Przewodniczący RM Marian Czerner uznał, że gdy jednostka zwraca się o dodatkowe środki  
do Prezydenta Miasta to powinna przedstawić przynajmniej kawałek kosztorysu. 

 Radny  Paweł  Rycka  odnosząc  się  do  słów  radnej  Zuzanny  Tomaszewskiej  przekazał,
że nie potrzebnie radna doszukuje się jakiś podtekstów i podziałów. Przekazał, że ma ogromne
zaufanie  do pracowników RCK, tylko  po to  jest  komisja  branżowa,  aby o takich  sprawach
informować i przedstawić zarys programu. Wskazał, że autopoprawka mówi tylko o obchodach
30 - lecia teatru. Uznał, że gdyby była dyskusja na komisji to nie było by jej teraz.  

 Radna Magdalena Kusy (Ad Vocem) przyznała,  że gdy chodzi  o sprawy kultury to  zawsze
wyjątkowo  dogłębnie  jest  drążony  ten  temat.  Wskazała,  że  jak  nazwa  sama  wskazuje  na
festiwalu wystąpią rozmaite zespoły teatralne. Dodała, że kiedy była mowa o Intro Festiwalu 
to nie przedstawiano jakie i ile zespołów ma zagrać oraz ile one będą kosztować, podobnie ile
będzie kosztować oświetlenie. 

 Radna Ludmiła Nowacka wskazała, że jest to nasza jednostka, że swoim budżetem. W sytuacji
wniosku o dodatkowe środki powinno to zostać przedstawione na komisji branżowej. Odbiera
to więc jako zastosowanie wobec radnych pewnego bajpasu. Wskazała, że te środki powinny
być już wcześniej w budżecie, albo należało doprecyzować to zadanie. Dodała, że nikt nie chce
dyskredytować  tego  przedsięwzięcia,  ale  warto  byłoby  wiedzieć  na  co  te  środki  zostaną
przeznaczone.  Wskazała,  że  zbyt  często  się  zdarza,  że  rada  jest  stawiana  przed  faktem
dokonanym, dlatego też radni stale dopytują np. o mural, o Pleśną, o 30 - lecie. Idealnie więc by
było gdyby te informacje spływały wcześniej i byłyby doprecyzowane. Nikt nie kwestionuje
zadania, ale kwestionuje się formę.    

 Radny Mirosław Lenk przekazał,  że  pamięta  25 -  lecie  teatru.  Dodał,  że  artyści  mają  swój
pogląd  na  różne  rzeczy.  Przyznał,  że  teatr  ten  jest  ogromnie  zasłużony  i  tego  nikt  nie
kwestionuje. Dodał, że jubileusz ten jest z lekkim opóźnieniem. Na komisji budżetu zostało  
to przez Zastępcę Prezydenta Miasta Dawida Wacławczyka dookreślone. Wskazał, że prośba
radnego Pawła Rycki zmierza więc tylko do tego aby wszystkim tą wiedzę przekazać, by było
wiadome za czym konkretnie będzie się głosowało. Dalej przyznał, że sam nie ma wątpliwości 
i będzie głosował za, choć zaczął się już zastanawiać, czy nie lepiej przesunąć ten wydatek,  
bo jubileusz ma być we wrześniu. Dodał, że obrona tematu przez radną Zuzannę Tomaszewską
była trochę nie trafna. Na koniec poprosił o doprecyzowanie w zapisie, że chodzi o festiwal
teatralny.          

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że nie rozumie w czym radni zostali postawieni pod ścianą.
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Wskazała, że ten wydatek przeszedł przez jedną komisję. Zgadza się z tym, że to powinno być
na komisji oświaty. Niemniej nie jest to coś co pojawiło dzisiaj  na sesji.  Nie widzi więc tu
elementu  stawiania  kogoś  pod  ścianą.  Zgodziła  się  z  tym,  że  powinna  zostać  wniesiona
poprawka co do nazwy tego zadania. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy zaproponował, aby w uzasadnieniu do proponowanych zmian
w budżecie miasta wprowadzić zapis – dotacja podmiotowa do RCK – organizacja 30 - lecia
teatru Tetraedr – festiwal teatralny.     

 Przewodniczący RM Marian Czerner zarządził 10 minutową przerwę. Przerwa od godz. 17:17
do godz. 17:31.

 Po przerwie radny Marcin Fica zgłosił wniosek o wycofanie wydatku związanego z budową
śmietnika przy ul. Solnej, Browarnej, Różanej z autopoprawki do Uchwały w sprawie zmiany
budżetu miasta na 2022 rok. Poprosił też, aby w następnym miesiącu dyrektor MZB przedstawił
szczegóły tego zadania. 

 Radna  Ludmiła  Nowacka  zgłosiła  wniosek  o  wycofanie  wydatku  związanego  z  dotacją
podmiotową dla RCK na organizację 30 - lecia teatru Tetraedr z autopoprawki do Uchwały  
w  sprawie  zmiany  budżetu  miasta  na  2022  rok.  Dodała,  że  jak  najbardziej  jest  to  cenna
inicjatywa, jednakże nie zostało to przedyskutowane na komisji branżowej.       

 Radna Zuzanna Tomaszewska przyznała, że jest zdziwiona tym, że radni nie przyjmują tego co
mówił Zastępca Prezydent Miasta Dawid Wacławczyk o festiwalu. Uznała, że radni dokładnie
to samo usłyszą w maju. Dodała, że można byłoby ten wydatek przegłosować, a w przyszłym
miesiącu dyrektor RCK i tak będzie obecna na komisji branżowej i można by było zapytać  
o szczegóły. Dalej wskazała, że została też zaproponowana autopoprawka tego zapisu.

 Radna Ludmiła Nowacka przekazała, że podtrzymuje swój wniosek bo nie wie o czym mówił
Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk na komisji budżetu.  

 Przewodniczący RM Marian Czerner zarządził głosowanie kolejno zgłoszonych wniosków. 
Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania wydatku związanego z budową śmietnika przy ul. Solnej, Browarnej, Różanej 
z autopoprawki do Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok. 
W  y  niki głosowania  
ZA: 14, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (14)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (5)
Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Zygmunt Kobylak
NIEOBECNI (3)
Piotr Klima, Anna Szukalska, Zuzanna Tomaszewska

Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania wydatku związanego z dotacją podmiotową dla RCK na organizację 30 - lecia teatru 
Tetraedr z autopoprawki do Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (14)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (5)
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak
NIEOBECNI (2)
Piotr Klima, Anna Szukalska

 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  wskazał,  że  wprowadzając  tego  typu  zmiany  należy
uwzględnić to też po stronie dochodów. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner  uznał,  że automatycznie zmniejszeniu  ulegnie  deficyt  
w uchwale budżetowej. 

 Prezydent  Miasta  Dariusz Polowy przekazał,  że  rozumie,  że w tym zakresie  pozostawia się
wolną rękę po stronie dochodów.  

 Radny Mirosław Lenk uznał, że powinny być to te same dochody co wprowadzone.
 Przewodniczący  RM Marian  Czerner  przekazał,  że  dochody zwiększono  przez  zwiększenie

deficytu plus wolne środki.  
 Kierownik Referatu ds Budżetu i Analiz Oswald Schuderla przekazał, że były też wprowadzane

zwroty z niewykorzystanych środków MZB i również wolne środki jako przychody.   
 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że przy wprowadzaniu tych wydatków zostały

określone  dochody,  tym samym przy  usunięciu  tych  wydatków te  dochody  również  należy
zmienić. Następnie zarządził głosowanie autopoprawki z uwzględnieniem przyjętych wniosków
wraz z odpowiednią zmianą po stronie dochodów. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawki do Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok z 
uwzględnieniem przyjętych wniosków i zmianą po stronie dochodów przeznaczonych na te 
usunięte wydatki. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (16)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Henryk Mainusz, Anna Ronin, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Piotr Klima, Magdalena Kusy, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

 Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką
ze zmianami. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok wraz z autopoprawką ze 
zmianami. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (17)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska
PRZECIW (1)
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Henryk Mainusz, Anna Ronin
NIEOBECNI (3)
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Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLIII/609/2022 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2022 rok.

5. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do
dyskusji  zarządził  głosowanie  z  uwzględnieniem  przyjętych  zmian  w  uchwale  o  zmianie
budżetu miasta na 2022 r. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej z uwzględnieniem przyjętych 
zmian w uchwale o zmianie budżetu miasta na 2022 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (17)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska
PRZECIW (1)
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Henryk Mainusz
NIEOBECNI (4)
Piotr Klima, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLIII/610/2022 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

6. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Piotr Klima, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła  Uchwałę Nr XLIII/611/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Raciborskiemu.
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7. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (WTZ).

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Raciborskiemu (WTZ).
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Piotr Klima, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła  Uchwałę Nr XLIII/612/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Raciborskiemu.

8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/579/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia
28 marca 2018 r. w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w placówkach
prowadzonych przez Miasto Racibórz.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/579/2018 Rady Miasta Racibórz 
z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
w placówkach prowadzonych przez Miasto Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (18)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, 
Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (5)
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLIII/613/2022 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXVIII/579/2018 
Rady Miasta Racibórz z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w placówkach prowadzonych przez Miasto Racibórz.

9. Uchwała w sprawie ustanowienia sztandaru Miasta Raciborza oraz zasad jego używania.

 Radna  Zuzanna  Tomaszewska  przekazała,  że  Komisja  OKSRiOS  pozytywnie  zaopiniowała
projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny  Marcin  Fica  zapytał  jaki  ma  być  koszt  tego  nowego  sztandaru  i  kto  go  będzie
wykonywał.

 Kierownik Biura Rady Miasta  Leszek Jureczko przekazał,  że  szacunkowe koszty wyliczane
jeszcze  w  2019  roku  były  w  granicach  10.000  zł  –  15.000  zł.  Na  chwilę  obecną  trudno
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powiedzieć kto to będzie wykonywał. Urząd będzie szukał wykonawcy. 
 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych 

do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustanowienia sztandaru Miasta Raciborza oraz zasad jego 
używania (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (16)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, 
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Irena Białuska
NIEOBECNI (6)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Jarosław Łęski, Anna Szukalska, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLIII/614/2022 w sprawie ustanowienia sztandaru Miasta Raciborza 
oraz zasad jego używania.

10. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu - etap I.

 Przew.  RM  Marian  Czerner  przekazał,  że  uchwały  ustalające  plan  zagospodarowania
przestrzennego podlegają dwóm głosowaniom. Najpierw rada stwierdza zgodność ze studium, 
a  później  uchwala  plan.  Następnie  z  uwagi  na  pozytywne opinie  komisji  i  brak  chętnych  
do dyskusji zarządził głosowanie.

Głosowano w sprawie:
stwierdzenia, że przedmiot niniejszej uchwały nie narusza ustaleń Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (17)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Michał Kuliga
NIEOBECNI (5)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Jarosław Łęski, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Głosowano w sprawie:
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych
w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu – etap I z jednoczesnym rozstrzygnięciem o 
sposobie rozpatrzenia uwag do projektu planu oraz sposobie realizacji, zapisanych w planie, 
inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy, oraz 
zasadach ich finansowania, zgodnie z przepisami o finansach publicznych. 
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Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIII/615/2022 w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  zlokalizowanych  w  jednostce  strukturalnej
Śródmieście w Raciborzu – etap I.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych położonych
w Raciborzu w obrębie Płonia.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych 
położonych w Raciborzu w obrębie Płonia. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła  Uchwałę Nr XLIII/616/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości
gruntowych położonych w Raciborzu w obrębie Płonia. 

12.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działki  gruntu
położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Michejdy i Mariańskiej.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Michejdy i Mariańskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
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Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIII/617/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa
własności  działki  gruntu  położonej  w  Raciborzu  u  zbiegu  ulic  Michejdy  i  Mariańskiej.

13.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działki  gruntu
położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Toruńskiej.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Toruńskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIII/618/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa
własności  działki  gruntu  położonej  w  Raciborzu  w  obrębie  ulicy  Toruńskiej.  

14.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działki  gruntu
położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Morawskiej.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Morawskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIII/619/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa
własności  działki  gruntu  położonej  w  Raciborzu  w  obrębie  ulicy  Morawskiej.  
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15.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działki  gruntu
położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Ocickiej.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Ocickiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIII/620/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa
własności  działki  gruntu  położonej  w  Raciborzu  w  obrębie  ulicy  Ocickiej.  

16.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działki  gruntu
położonej w Raciborzu w obrębie ulic Arki Bożka i Powstańców Śląskich.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu 
położonej w Raciborzu w obrębie ulic Arki Bożka i Powstańców Śląskich. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIII/621/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa
własności działki gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulic Arki Bożka i Powstańców Śląskich. 

17.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa  własności  działek  gruntu
położonych w Raciborzu w obrębie ulicy Wygonowej.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działek gruntu 
położonych w Raciborzu w obrębie ulicy Wygonowej. 
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Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada  podjęła  Uchwałę  Nr  XLIII/622/2022 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  prawa
własności działki gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulic Arki Bożka i Powstańców Śląskich.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, położonej
w Raciborzu przy ul. Szkolnej 10-10A.

 Przewodniczacy RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, 
położonej w Raciborzu przy ul. Szkolnej 10-10A. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLIII/623/2022 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
zabudowanej, położonej w Raciborzu przy ul. Szkolnej 10-10A. 

19.  Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  do  „gminnego  zasobu
nieruchomości” prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy
Urbana.

 Przewodniczacy RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do „gminnego zasobu 
nieruchomości” prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ulicy 
Urbana. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
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Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła  Uchwałę Nr XLIII/624/2022 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie  
do  „gminnego  zasobu  nieruchomości”  prawa  własności  nieruchomości  drogowej  położonej  
w Raciborzu przy ulicy Urbana. 

20. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulicy Mikołowskiej.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu 
nieruchomości” prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulicy 
Mikołowskiej. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Piotr Klima, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLIII/625/2022 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego 
zasobu nieruchomości” prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu w obrębie ulicy 
Mikołowskiej. 

21. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy 
Racibórz na lata 2021-2024.

 Radna  Zuzanna  Tomaszewska  przekazała,  że  Komisji  OKSRiOS  pozytywnie  zaopiniował
projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica zapytał co z murem miejskim pomiędzy Browarną i Leczniczą. Tam jest
taki kawałek muru miejskiego a nie znalazł go w wykazie. 

 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik przekazała, że ten mur jest odtworzony, został
odkryty  podczas  prac  konserwatorskich  w  latach  90  i  jest  wpisany,  ale  jako  zabytek
archeologiczny. 

 Radny Marcin Fica zapytał jak jest wpisany stary szpital.
 Miejska Konserwator  Zabytków Maria  Olejarnik odpowiedziała,  że szpital  jest  w ewidencji

zabytków jako całość. 
 Radny  Marcin  Fica  wskazał,  że  w  pozycji  28  wpisano ul.  3  Maja,  a  takiej  ulicy  nie  ma  

w Raciborzu. 
 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik odpowiedziała,  że tam jest błąd,  ponieważ

 te nazwy ulic się zmieniały na przestrzeni lat, a ten wpis do rejestru był w 1949 roku. 
 Radny  Marcin  Fica  wskazał,  że  w  pozycji  117  nie  powinien  być  bank,  ale  dawna  Willa

Sobczyk. 
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 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik odpowiedziała, że wystarczy to dopisać gdy
będzie aktualizacja ewidencji. 

 Radny Marcin Fica zapytał dlaczego przy pozycji 184 – ul. Kolejowa 16 jest pytajnik? 
 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik odpowiedziała, że tutaj była wątpliwość co do

adresu. 
 Radny Marcin Fica wskazał, że w pozycji 434 - nie ma już tam banku. 
 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik odpowiedziała, że będzie to poprawione. 
 Radny Marcin Fica zapytał czy w pozycji 495 są ujęte obydwa budynki mleczarni.
 Miejska Konserwator  Zabytków Maria  Olejarnik odpowiedziała,  że  obydwa, bo są pod tym

samym adresem. 
 Radny Marcin Fica wskazał, że na cmentarzu przy ul. Głubczyckiej jest pomnik – pieta. Zapytał

więc czy ona jest ujęta w tym rejestrze. 
 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik odpowiedziała, że cmentarze są w całości 

ujęte jako nieruchomość, nie wpisujemy osobno pomników i nagrobków. 
 Radny Marcin Fica zapytał czy dawne stajnie huzarskie przy ul. Brzozowej są ujęte razem z tym

budynkiem. 
 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik odpowiedziała, że one są ujęte osobno, bo ten

budynek przy Zamkowej 13 jest wpisany do rejestru zabytków. Natomiast te stajnie, te niskie
budynki są w ewidencji zabytków, niemniej jeszcze to sprawdzi. 

 Radny Marcin Fica zapytał co z tak zwanym domkiem Babajagi przy ul. Ogrodowej?
 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik odpowiedziała, że nie mogła się dodzwonić do

właścicielki ale też sama jeszcze się zastanawia nad wpisem do rejestru zabytków. 
 Radny Marcin Fica wskazał, że chodzi o to aby to jakoś zabezpieczyć. 
 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik odpowiedziała, że na chwilę obecną  nie ma

jakiegoś konkretnego pomysłu, ponieważ nie ma też na to konkretnych środków. 
 Radny Henryk Mainusz zapytał na jakiej zasadzie pojawiają się nowe obiekty na liście oraz czy

właściciele tych domów w momencie wpisywania na listę są poinformowani o tym fakcie? 
 Miejska  Konserwator  Zabytków Maria  Olejarnik  odpowiedziała,  że  do  ewidencji  zabytków

miasto wpisuje obiekt zarządzeniem Prezydenta i u nas przyjęto główną ewidencję zabytków
 i po jakimś czasie była aktualizacja. Dodała, że chciałaby dokonać aktualizacji przynajmniej
raz w czasie trwania gminnego programu opieki nad zabytkami. W praktyce jeżeli chcemy coś
dopisać,  to  piszemy pismo do Wojewódzkiego  Konserwatora,  że  chcemy ująć  w ewidencji
pewne budynki. Dalej wskazała, że stan budynków wpisanych do rejestru zabytków stale się
zmienia, w 2019 roku na terenie miasta były 33 zabytki wpisane do rejestru, teraz jest już ich 35
więc  to  też  trzeba  uzupełnić  dla  wiedzy  mieszkańców.  Wskazała,  że  jeżeli  budynek  jest
ujmowany  w  ewidencji  zabytków,  to  gmina  ma  obowiązek  wysłać  zawiadomienie
do  właściciela.  Natomiast  jest  to  zawiadomienie,  a  nie  decyzja,  więc  nie  ma  możliwości
odwołania się. Jedynie co można uczynić, to poprosić o wykreślenie. Wówczas to przekazuje
się Wojewódzkiemu Konserwatorowi. 

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że właściciel nie ma wpływu na tą decyzję. 
 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik odpowiedziała, że właściciel nie ma wpływu

bo  jest  to  wpis  do  ewidencji  zabytków,  a  nie  jest  to  decyzja.  Rodzi  to  jednak  pewne
konsekwencje  prawne.  Natomiast  jeżeli  coś  jest  wpisywane  do  rejestru  zabytków  to
Wojewódzki Konserwator wydaje decyzję administracyjną i tam jest już cała procedura. 

 Przewodnczący RM Marian Czerner zapytał czego dotyczy autopoprawka. 
 Miejska  Konserwator  Zabytków  Maria  Olejarnik  przekazała,  że  chodzi  o  publikator  czyli

dziennik  ustaw,  gdyż  w  międzyczasie  wszedł  nowy  tekst  jednolity  uchwały  o  ochronie
zabytków i  w marcu zmienił  się  też publikator  ustawy o samorządzie  gminnym. Natomiast
 w samej uchwale wpisano właściwy rok 2024 zamiast 2025.  

 Radna  Ludmiła  Nowacka  przekazała,  że  na  Komisji  Oświaty  dyskutowano  temat  wpisania
budynku do rejestru zabytków co po stronie właściciela rodzi pewne uwarunkowania. Zapytała
więc czy jest jakiś pomysł aby remonty takich zabytków były tańsze. 

 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik przekazała, że w ewidencji zabytków mamy
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597 obiektów. Natomiast w rejestrze zabytków, czyli w tej ścisłej ochronie gdzie Wojewódzki
Konserwator musi na każdą rzecz wyrazić  pozwolenie,  jest  35 obiektów. Jeżeli  obiekt jest  
w  gminnej  ewidencji,  to  jak  najbardziej  właściciel  może  systemem  gospodarczym,  według
własnej  woli,  dokonywać  remontów,  ponieważ  Miejski  Konserwator  nie  ma  możliwości
nakazywania  właścicielom,  że  muszą  w  tym  roku  zrobić  remont  dachu,  elewacji  czy
czegokolwiek, a jedynie gdy właściciel sam decyduje się na wymianę okien, powieszenie szyldu
czy remont dachu, to wtedy musi zwrócić się o opinię lub też uzgodnienie. Dodała, że jedynie 
w bardzo drastycznych przypadkach można zwrócić się do Powiatowego Inspektoratu Nadzoru
Budowlanego, że jest  niszczenie zabytku i tak było w przypadku starego szpitala,  winiarni  
i  innych tego typu zabytków. Wtedy Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego powinien
wydać decyzję o zabezpieczeniu.  Dalej podkreśliła,  że wsparciem gminy są dotacje.  W tym
programie jest też wpisana cała warstwa miękkich działań. 

 Radny Leon Fiołka wskazał, że jest to program opieki nad zabytkami, tylko on tej opieki nie
widzę w tym całym programie. Jadąc codzienni mija takie obiekty, które nikt nie remontuje  
i za chwileczkę to się zawali, ale sprzedać też nie może, bo ktokolwiek się dowie, że jest to
zabytek, wpisany do gminnej ewidencji zabytków, to się wycofuje.

 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik przekazała, że nie ma żadnych ograniczeń co
do sprzedaży budynków, które są wpisane w ewidencji. Dalej wskazała, że do tej pory miała
tylko 1 wniosek ze strony mieszkańców o to, żeby wykreślić coś z ewidencji. Rozpatrywane jest
to przez Wojewódzkiego Konserwatora. Więc jest to możliwe. Natomiast ona nie jest za tym,
żeby opiniować pozytywnie tego typu wnioski. Jeżeli coś ma nadal wartość, a jest ruiną, no to
należy  to  chronić.  Sprzedać  budynek właściciel  może w każdym stanie,  w każdym stopniu
ochrony, to zawsze jest możliwe, tylko musi znaleźć się odpowiedni kupiec. 

 Radny Leon Fiołka wskazał na firmy, które wybudowały sobie nowe obiekty aby nie mieć na
głowie kłopotów, np. gazownia. 

 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik przekazała, że nie miała żadnej sprawy przy
tej starej gazowni. Nie wie z czego to wynika. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał,  że  rozumie radnego Leona Fiołkę, bo jeżeli
ktoś  by chciał  sobie coś postawić nowocześniejszego,  to ma troszeczkę  pod górkę,  żeby to
wyburzyć  i  mieć  nieruchomość  do  własnej  dyspozycji,  żeby  postawić  coś,  co  będzie  mu
odpowiadało i gabarytowo, i technicznie.

 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik przekazała, że ochrona zabytków i opieka nie
polega na tym, żeby pozwalać na ich wyburzanie i jakby dowolne przekształcanie, bo to jest
wewnętrznie  sprzeczne.  Trzeba  ważyć  ten  interes  społeczny,  jakim  jest  zachowanie  tego
dziedzictwa jednak w jak największym stopniu  i  w takim jak  się  da.  Jednak jest  to  trudne
zadanie i ten system jest jaki jest, na właścicielu spoczywa ten obowiązek opieki i na gminie.
Gmina też ma swoje zabytki i też musi o nie dbać. Tak to zostało wymyślone. 

 Radny Leon Fiołka przekazał, że gdyby w budżecie na ochronę zabytków było zapisane milion
albo dwa miliony, to by nie miał żadnych pretensji. Wskazał, że tych zabytków, które wymagają
remontów jest ok. 300, to po 50 000 zł na jeden zabytek jest 15 mln zł. Skąd je wziąć. 

 Przew.  RM  Marian  Czerner  przekazał,  że  właściciel  chciałby  wygodnie  użytkować  swoją
nieruchomość, bo ma tylko tą, zrobić to co by chciał, a ma trochę związane ręce. 

 Miejska Konserwator Zabytków Maria Olejarnik przekazała, że na  podstawie uchwały można
dotować  tylko  zabytki  rejestrowe.  Natomiast  ustawa  przewiduje  dotacje  gminy  także  dla
obiektów w ewidencji.  Gmina musi jednak przyjąć stosowną uchwałę. Na chwilę obecną nie
odważyła  się  przygotować  takiej  uchwały,  ale  jeżeli  będzie  taka  potrzeba,  to  jest  taka
możliwość ustawowa. 

 Przewodniczacy RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do
dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy 
Racibórz na lata 2021-2024 (po autopoprawce). 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
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Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, 
Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Irena Białuska, Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka
NIEOBECNI (4)
Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLIII/626/2022 w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad 
zabytkami dla Gminy Racibórz na lata 2021-2024.

22.  Uchwała w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego realizacji
zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr DW 935 na odcinku
od ul. Jana do mostu na Uldze w Raciborzu”.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego 
realizacji zadania inwestycyjnego pod nazwą: „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr DW 935 na 
odcinku od ul. Jana do mostu na Uldze w Raciborzu”. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (16)
Irena Białuska, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Ludmiła 
Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marcin Fica, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLIII/627/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia
dotyczącego realizacji  zadania  inwestycyjnego pod nazwą:  „Przebudowa drogi wojewódzkiej  nr
DW  935  na  odcinku  od  ul.  Jana  do  mostu  na  Uldze  w  Raciborzu”.  

23. Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
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Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (4)
Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XLIII/627/2022 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.

24.  Analiza  stanu gospodarki  odpadami komunalnymi na terenie  Miasta  Racibórz  za rok
2021.

 Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  generalnie  informacja  jest  przygotowana  zgodnie  
z wytycznymi w tym zakresie i pewnie jest prawidłowa, a Prezydent przedstawia tą informację
w takim  kształcie,  w  jakim uznaje  za  stosowne,  bo  to  jest  informacja,  nie  jest  to  projekt
uchwały. Dodał, że na Komisji Gospodarki zapytał o rzeczy, które nie są tajemne, ani nieznane,
ani  nie  wymagają  żadnych  opracowań,  mało  tego,  swego  czasu  znajdowały  się  również  
w opracowaniach i dotyczyły podziału tych źródeł kosztowych i przychodowych. Zapytano o to
jak kształtowały się te koszty w poszczególnych grupach. Nie złożono tego na piśmie, bo to nie
interpelacje, ale zwykłe dopytanie do materiału, który jest kompletny, ale jak każdy materiał
budzi jakieś pytania. Zapytał więc czy te informacje będą dzisiaj przedstawione. Dodał, że jeśli
trzeba, to oczywiście powtórzy te pytania. Dodał, że na Komisji Budżetu pytał jeszcze o stronę
dochodową,  jak  podzielone  były  wpływy  ze  źródeł  tych  przychodów.  Głównie  chodzi
o nieruchomości zamieszkałe i nieruchomości niezamieszkałe jak to wyglądało w tej strukturze.
Podał też oczywiście swoją tezę, Prezydent postawił swoją. Dodał, że zwrócił jednak uwagę na
to,  że  wiele  gmin,  które  wyłączyło  od  razu  nieruchomości  niezamieszkałe  z  systemu,
przejechało się na tym ruchu i teraz wraca, bo ta luka rzeczywiście okazała się większa niż
sądzono z uwagi na to,  że jednak właściciele  tych nieruchomości  niezamieszkałych znaleźli
sposób,  żeby  się  do  systemu  włączyć,  niekoniecznie  wnosząc  opłaty.  Zapytał  więc  ile
kosztowały nas poszczególne grupy wydatków, a jeśli chodzi o wpływy, to z tych 2 rodzajów
źródeł. 

 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  przekazał,  że  chodziło  tylko  o  przestawienie  kilku
wartości. Poprosił więc o przedstawienie odpowiedzi na te pytania. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny podziękował za słowa uznania i docenienie
wkładu jaki  został  włożony w przygotowanie tego dokumentu.  Dodał,  że  jak już wskazano
dokument  jest  kompletny  i  spełnia  wszelkie  wymagania  ustawowe dla  tej  informacji,  która
została  przekazana.  Dodał,  że na Komisji  Gospodarki prosił,  aby wyartykułować konkretnie
jakie informacje są potrzebne. Czekał, ale niestety nic nie wpłynęło. Dodał, że jeżeli wpłynie, 
to wtedy się do tego odniesie. W kwestii oczekiwania na rozbicie na nieruchomości zamieszkałe
i niezamieszkałe to przekazał, że tego rodzaju wyfiltrowanie tych dochodów nie jest możliwe 
ze względu na taki, a nie inny sposób przyjęcia księgowania tych opłat. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał,  że  skoro nie  da  się  tego księgowo wykazać,  to  stawianie
jakichkolwiek tez nie ma sensu, bo tych tez nie będzie się w stanie udowodnić. Dodał, że jest
obecny  dzisiaj  Pan  Prezydent,  który  osobiście  zajmuje  się  przecież  gospodarką  odpadami  
i wielokrotnie przygotowywał radnym różne materiały.  Powtórzył, że jego pytania nie miały
formy interpelacji, więc nie miał obowiązku składać tego na piśmie. To było w dyskusji nad
materiałem, który Rada przyjmuje do wiadomości. Nie ośmieli się złożyć wniosku o to, żeby go
nie  przyjmować  do  wiadomości.  Zapytał  tylko,  ile  kosztował  odbiór,  transport,  zbieranie,
odzysk i unieszkodliwianie odpadów komunalnych? Ile utrzymanie punktów, PSZOK-ów tak
zwanych?  Ile  edukacja  ekologiczna?  Ile  koszty  wyposażenia  nieruchomości  w  pojemniki  
lub worki do zbierania odpadów?  

 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  dodał  ile  kosztuje  obsługa  administracyjna  systemu?
Chodzi  o  punkt  3.3  opracowania  -  analiza  stanu  gospodarki,  strona  16,  jest  to  wszystko
wypunktowane.

 Radny Mirosław Lenk wskazał, że kiedyś była tabelka, gdzie te koszty były po prostu podane. 
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 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że chodziło o odniesienie się do tych 3 lat tak
jak pozostała część analizy czyli rok 2019, 2020 i 2021 rok, ale skoro nie mamy tych informacji
na dzisiaj, to trudno dyskutować już na ten temat dalej. Chyba, że będzie taka możliwość, żeby
to przygotować, opracować i przesłać radnym później na maila. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie chodzi o to, aby z tego zrobić się jakiś użytek.
 Przewodniczący RM Marian Czerner wskazał, że jest to informacja publiczna. 
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że chodzi o normalną relację między radnymi, a Prezydentem

w kwestii dyskusji nad materiałem, który Prezydent przygotował. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że wystosowanie czegokolwiek na piśmie nie jest

aż tak wielkim kłopotem. Chodzi o to aby rzeczywiście przygotować te materiały, o które ktoś
się zwraca, bo mając doświadczenia rozmów o gospodarce odpadowej, nie będzie ukrywał,  
że niejednokrotnie miał poczucie, jakbyśmy poruszali się w 2 różnych rzeczywistościach. Stąd
woli te sprawy załatwiać w sposób jak najbardziej jednoznaczny. Poprosił więc o ewentualne
skierowanie zapytania na piśmie.  

 Radny Mirosław Lenk przekazał,  że  nie  będzie  pisał  oczywiście.  Dodał,  że  jest  mu bardzo
przykro,  że  ten  poziom dyskusji  sprowadza się  do takiego  uporu  pozostania  przy  własnym
stanowisku. Niepotrzebnie. Dodał, że mógłby zaraz wydrukować i podkreślić, żeby nikt się nie
pomylił i przekazać tą stronę Prezydentowi, ale nie zrobi już tego. Uznał, że ta dyskusja była
niepotrzebna.  On bez tych danych potrafi  żyć.  Niemniej  uznał,  że podział  tych kosztów dla
mieszkańców był jakąś informacją. Czy edukacja ekologiczna kosztowała 3000 zł, 30.000 zł
czy 300.000 zł to jest istotne. 

 Radny Marcin Fica zapytał ile firma Empol zapłaciła za nieterminową realizację umowy - kar?
Dalej uznał, że w tym materiale cały czas powiedziane jest, że za te 1.500.000 zł są winni radni
opozycji. Wskazał, że już w poprzednim roku pytał dlaczego Pan Prezydent nie zwrócił się do
Rządu RP Zjednoczonej  Prawicy.  Wskazał,  że  to  rząd obniżył  cenę za pojemnik,  nie  radni
opozycji i to powinno być wyartykułowane. To że radni nie zgodzili się na wyłączenie tych
nieruchomości  niezamieszkałych  to  jest  jedna  rzecz,  ale  druga  rzecz,  że  obniżenie  ceny
pojemnika  to  nie  sprawa  radnych  opozycji  ale  sprawa  rządu.  Uznał,  że  gdyby  nie  było
zmniejszenia  tej  ceny  za  pojemnik,  nie  trzeba  byłoby  wyłączać  nieruchomości
niezamieszkałych. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że rozumiem, że materiał nie musi obejmować
wpływów z tytułu kar, no ale takie pytanie padło też na Komisji Budżetu  i Komisji Gospodarki.

 Radny Marcin Fica przekazał, że w poprzednim roku to było. 
 Prezydent  Miasta  Dariusz  Polowy  przytoczył  akapit,  o  który  mniema  chodzi  radnemu

Marcinowi  Ficy.  „System nie  zbilansował  się  w głównej  mierze  z  powodu  niewyłączenia  
z  niego  nieruchomości  niezamieszkałych.  W  sytuacji  gdy  maksymalna  stawka  opłaty  za
pojemnik  1100  l  ograniczona  była  do  58,20  zł,  Prezydent  Miasta  tylko  w  2021  roku
sześciokrotnie  przedstawił  Radzie  Miasta  uchwałę  o  wyłączeniu  nieruchomości
niezamieszkałych z systemu, na co Rada nie wyrażała zgody. Należy podkreślić, że projekty
uchwały  w  tej  sprawie  przestawiane  były  od  roku  2020.”.  Dodał,  że  nie  widzi  nigdzie  
tu wzmianki o radnych opozycji, ani też nie ma żadnego pomniejszenia tego, że ta stawka była
za  niska.  Więc  nie  wie  dlaczego  Pan radny  bierze  tak  do  siebie  ten  jeden akapit  całości.  
Być może, że ma jakieś poczucie winy, co jest bardzo chwalebne. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że poczucia winy nie ma. 
 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że również tak jak radny Mirosław Lenk nie

zgadza się z podsumowaniem, tak skrótowym w tym zakresie.  
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że skoro nie mamy przychodów i kosztów z nieruchomości

niezamieszkałych, to żadna teza tutaj nie ma na dziś uzasadnienia. 
 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  przekazał,  ze  te  wszystkie  projekty,  które  były

proponowane też nie miały uzasadnienia, bo nie było oparte na rzeczowej analizie. Następnie
zamknął przedmiotowy punkt obrad.
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25. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 03.07.2021 r.

 Radny Marcin Fica przekazał, że jest to uchwała przygotowana przez komisję, ale nie może
głosować za gdyż projekt uwzględnia punkt 2 petycji czyli odkupienie przez miasto Racibórz
działki po byłym przedszkolu pod nowy naturalny park miejski. Dodał, że z tym nie może się
zgodzić. Można odkupić teren, bo to jest w uchwale budżetowej. Natomiast pod naturalny park
miejski,  to gdyby to słowo zostało wykreślone,  to  mógłbym to uwzględnić.  Druga rzecz to
w uzasadnieniu należy zmienić datę 30 marca 2022 r. na datę dzisiejszą.

 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że oczywiście w momencie podjęcia uchwały
zostanie wpisana dzisiejsza data. Uznał, że mogło to też zostać wykropkowane. 

 Radna Anna Ronin przekazała,  że na poprzedniej  sesji  nie zostało to podjęte  ale  odrzucone
z programu sesji.  Jeżeli dzisiaj  uchwałę podejmiemy, to rozumiem, że ta data będzie mogła
zostać poprawiona. Dodała, że takie formalno-prawne kwestie pozostawia prawnikom obecnym
na sesji. Natomiast jeżeli chodzi o ten punkt, to autor petycji po prostu tak go nazwał. Dodała,
że dyskutowano o tym na komisji. Co do tego punktu była zgoda komisji, że to uwzględniamy,
ponieważ  Rada  Miasta  była  za  tym,  żeby  przekazać  środki  budżetowe  na  odkupienie  tego
terenu. Natomiast wówczas nie wskazano celu i tutaj się zastanawialiśmy jak to sformułować
i pozostawiono tą kwestie prawnikom. Wychodzi na to, że nie można zmieniać sformułowanego
zapisu petycji. Można uwzględnić bądź nie uwzględnić. Dalej wskazała, że o te kwestie można
zapytać radcę prawnego, który pomagał komisji  w tej kwestii.  Wskazała więc, że nad jedną
rzeczą rada już głosowała więc w części musi to uwzględnić. Natomiast wolą oczywiście Rady
będzie  to,  na  co  te  środki  zostaną  ewentualnie  wydane,  bo  w  budżecie  jest  zapis,  że  na
odkupienie tego terenu, ale jeżeli to odkupimy, na co zostanie to tak naprawdę przeznaczone, 
to teraz nie jesteśmy w stanie  powiedzieć.  Więc nie ma nic przeciwko temu, bo faktycznie
zastanawiano się jak to zrobić i uznała, że należałoby zapytać tutaj radcę prawnego jak to po
prostu teraz właściwie sformułować.

 Radny Marcin Fica wskazała że zasadne jest odkupienie ale niezasadne przeznaczenie na park.
Wskazał, że jest tu pewien dylemat. 

 Radna  Anna  Ronin  wskazała,  że  rozstrzygnięciem  nadzoru  wojewody  zostało  to  zwrócone
 i należy to mieć na uwadze. Dodała, że nie czuję się na tyle kompetentna, żeby powiedzieć jaki
zapis tutaj będzie na 100% trafny. Dlatego wolałabym, żeby się wypowiedział radca prawny
na ten temat. 

 Radny Marcin Fica zapytał na jakim etapie jest odkupienie tej działki na Ogrodowej? Czy jest
szansa na odkupienie? Czy tam właściciel się zgadza? Czy są jakieś rozmowy prowadzone? 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że  kwestia realizacji uchwały budżetowej zależy
także  od  zaangażowania  środków i  na  teraz  nie  umie  odpowiedzieć  czy  realizacja  budżetu
pozwala nam na przeprowadzenie tego przedsięwzięcia dlatego, że po stronie wpływów mamy
też istotne wątpliwości  czy uda się wykonać sprzedaż na przykład jednej  nieruchomości  na
Ostrogu. Uznał więc, że może być problem ze zrównoważeniem budżetu jeżeli by dochodziło
do tej transakcji, a niezależnie od tego jest też wola potencjalnego sprzedawcy co do tego, aby
sprzedać to za taką cenę, jaka była proponowana. Ze wstępnych rozmów wynika, że raczej tutaj
się nie spotkamy. 

 Radny Marcin Fica zapytał czy została złożona oferta sprzedaży terenu na Ostrogu? 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił aby trzymać się porządku obrad, a do tego wrócić 

w zapytaniach. 
 Radny Marcin Fica przekazał, że pytał o to co sam Prezydent powiedział, że odkupienie to jest

zależne od sprzedaży działki na Ostrogu i jest to istotne dla głosowania tej petycji. 
 Prezydent  Miasta  Dariusz Polowy przeprosił  bo zrozumiał  inaczej. Dodał,  że jeżeli  chodzi  

o kwestie  Ostroga,  to  jakby nie  ma znaczenia w tym jak radni  odniosą się do rozpatrzenia
petycji.  To  jest  kwestia  proceduralna.  Ktoś  złożył  petycję  do  Rady  Miasta  i  teraz  należy
odpowiedzieć ale nie może zapewnić teraz rady jaki będzie wynik sprzedaży. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie można wiązać sprzedaży działki na Ostrogu i zakupu
działki na Ogrodowej, bo w budżecie tak się nie wiąże. Nie ma takiego zapisu, że warunkiem
zakupu  działki  jest  sprzedaż  tamtej  działki.  Dochody  to  dochody,  wydatki  to  wydatki.  
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Pan prezydent będzie oceniał na co go stać w tym budżecie i czy jest w stanie to zrealizować.
Teraz  należy  zająć  się  petycją,  bo  jest  tu  problem.  Ma  wątpliwości  czy  można  napisać,  
że zostało to uwzględnione, a rzeczywiście jest uwzględnione połowicznie. Dobrze więc będzie
posłuchać mecenasa aby nie popełnić błędu.

 Radca Prawny Piotr Janas przekazał, że nie pamięta czego dotyczy żądanie z petycji. Wskazał
natomiast,  że  zgodnie  z  prawem  nie  powinno  się  wychodzić  poza  żądanie  wskazane  
w konkretnym punkcie w petycji. Należy rozpatrywać petycję zgodnie z żądaniami wskazanymi
w tejże petycji.  Nie można dzielić  tych punktów, które wskazano.  Dany punkt należy więc
rozpatrzyć całościowo.  

 Radny Mirosław Lenk uznał że punkt ten jest niespełniony. 
 Radna Anna Ronin wskazała,  że  był już spór o to. Pierwotnie komisja ten punkt petycji  nie

uwzględniła. Radni byli niezadowoleni i to wróciło, przegłosowano aby przeznaczyć pieniądze
w budżecie czyli 2.000.000 zł na odkupienie terenu na Ogrodowej. Niemniej w petycji osoba
żąda  odkupienie  terenu  na  Ogrodowej  z  przeznaczeniem  na  park  miejski  i  dlatego  jako
przewodnicząca zgłaszała swój sprzeciw. Radni postawili na swoim i nie przyjęto stanowiska
komisji. Nadzór prawny jednak to zwrócił i teraz jest dylemat, ponieważ należy to rozpatrzeć 
w całości, czyli wykupienie i zagospodarowanie na park miejski.

 Radny  Marcin  Fica  uznał,  że  przyjmując  słowa  mecenasa  należy  w  petycji  zapisać
nieuwzględnienie tego punktu petycji.  

 Radna Anna Ronin podziękowała, że radny Marcin Fica to teraz  powtórzył, ponieważ osoba,
która składała petycję żądała czegoś innego. Radni chcieli spełnić żądania tej osoby i teraz jest
problem, ponieważ osoba chce zakupu z przeznaczeniem na park. Należy więc teraz wrócić  
do źródła i od razu zagłosować nad tym, że nie uwzględnia się całego tego punktu z tej petycji.
Zapytała więc radcę prawnego co w związku z tym należy teraz zrobić i czy można dzisiaj nad
tym głosować? Dodała,  że nie  branie  pod uwagę stanowiska komisji  doprowadziło do tego
problemu. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że głosując za przyjęciem do budżetu środków na wykupienie
nieruchomości  przy  ul.  Ogrodowej,  nie  głosował  za  petycją.  Głosował  nad  pozyskaniem
nieruchomości. Dodał, że wtedy też mówił jaki jest plan zagospodarowania przestrzennego dla
tej  nieruchomości  więc  do  końca  by  tego  tak  nie  wiązał.  Petycja  rzeczywiście  różni  się
zdecydowanie od naszego działania i w tym zakresie wydaje się, że nie jest spełniona. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner wskazał, że jest konflikt zapisu § 1 tego projektu uchwały,
bo odrzucamy w zakresie Placu Długosza petycję, a przyjmujemy w zakresie drugiego punktu
petycji. 

 Radna Anna Ronin uznała, że tak to chyba nie funkcjonuje. Uchwałę należy przegłosować. Gdy
radni  będą  przeciwni  w związku  z  tym jednym zapisem,  przez  tą  jedną  część  tego  zapisu
to znów będzie jak będzie. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner wskazał, że wówczas też automatycznie nie przekażemy
właściwym organom punktów od 3 do 10 zgodnie z rozstrzygnięciem nadzoru.

 Radna Anna Ronin wskazała, że tak właśnie będzie, niestety. 
 Przewodniczący RM Marian Czerner wskazał, że Rada może wprowadzić zmiany. 
 Radna Anna Ronin zapytała co radni robili przez ostatnie 30 dni? Przecież zdjęto projekty tych

uchwał z programu wcześniejszej sesji. Był cały miesiąc i teraz znowu debatujemy nad tym.
 Nie było żadnego zapytania, nie było żadnej próby wystosowania do komisji, żeby się spotkać.
Nie rozumie więc takiego działania. Zapytała więc co dzisiaj należy z tym robić. 

 Radny  Mirosław  Lenk  przekazał,  że  to  radna  Anna  Ronin  jako  przewodnicząca  komisji
odpowiada za prace komisji, za materiały, które z tej komisji wychodzą. 

 Radna  Anna  Ronin  przekazała,  że  przedstawiane  stanowiska  komisji  są  odrzucane.  Teraz
przygotowano to po części pod radnych, jeżeli  chodzi o ten jeden punkt i też jest  problem.
Uznała, że trzeba czytać projekty uchwał i trzeba ze sobą rozmawiać. Zaprosiła też radnych na
posiedzenia komisji.  Wskazała, że rozpatrzenie petycji wymagało dużo pracy. Zapytała więc
czy znowu to zostanie  odrzucone?  Dalej  uznała,  że  trzeba  brać odpowiedzialność  za  swoje
działania. 
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 Przewodniczący  RM  Marian  Czerner  uznał,  że  w  ten  sposób  nie  dojdziemy  do  żadnego
rozwiązania.  Stanowisko  Rady  w ramach  procedowania  budżetu  na  rok  2022  było  jasne  -
odkupienie terenu w celach inwestycyjnych. Zakup terenu bez żadnego wskazania, bez żadnego
ukierunkowania, nie było to przygotowane na podstawie petycji. Więc nie rozumie powiązania
w tej chwili komisji w odniesieniu do budżetu i stawiania tego w taki sposób. Dalej uznał,  
że oczywiście można w tej chwili dokonywać wszelkich korekt w tym dokumencie, bo takie
Rada ma prawo. Możemy go przyjąć w takim kształcie, a możemy go odrzucić i wtedy wraca
on znowu do komisji. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że ta  petycję jest z lipca i teraz to nawet nie chodzi  
o ten budżet i ten zapis w budżecie, ale o to że wcześniej komisja przygotowała już stanowisko.
Rada jednak zwróciła to stanowisko do komisji. Za każdym razem komisja próbuje wypracować
konsensus. Za każdym razem jednak dalej  coś nie pasuje.  Nie ma znaczenia,  że w komisji  
są przedstawiciele klubów i jest dyskusja i głosowanie, bo później na sesji te głosu są zupełnie
inne. Poprosiła więc aby na tej sesji ustalić jedno stanowisko rady, by już nie wracać z tym na
kolejnej sesji. Jesteśmy zobligowani do tego jako komisja i jako Rada. 

 Radny Mirosław Lenk po odczytaniu  treści  uchwały  uznał,  że  należy  zmienić  uzasadnienie
zgodnie z rzeczywistością. 

 Radna Anna Ronin poprosiła aby tą kwestie przekazać radcy prawnemu, jeśli będzie potrzeba
można zrobić chwilę przerwy. Poprosiła też aby przy okazji odnieść się do kolejnej petycji. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner ogłosił przerwę. 
 Radna  Zuzanna  Tomaszewska  wskazała,  że  problem  jest  tylko  z  punktem  2  i  należy  

to poprawić. 
 Radny  Mirosław  Lenk  wskazał,  że  w  uzasadnieniu  należy  wpisać,  że  ten  punkt  się  nie

uwzględnia. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska poprosiła aby zaproponować taki wniosek. 
 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że dalsza dyskusja odbędzie się po przerwie.

Zarządził więc 15 minutową przerwę. 
 Radna  Anna  Ronin  zwróciła  uwagę  na  kwestie  proceduralną.  Wskazała,  że  komisja  swoje

stanowisko przegłosowała. Więc to nie jest takie proste aby zmienić teraz uzasadnienie. 
 Przerwa od godz. 19:20 do godz 19:41.
 Po przerwie Przewodniczący RM Marian Czerner  przekazał, że przerwano dyskusję na etapie

różnic  zdań  dotyczącej  §  1  projektu  uchwały.  Następnie  zapytał  radców  prawnych,
 czy powoływanie tutaj  się przez przewodniczącą komisji  na zapis w uchwale budżetowej,  
na  zakup  nieruchomości  przy  ul.  Ogrodowej  jest  tożsame z  zapisem,  który  był  w petycji  
w przedmiotowej uchwale, że Rada wyraża wolę na zakup nieruchomości przy ul. Ogrodowej
na cele, tak jak tu jest zapisane, pod nowy naturalny park miejski? Czy można to jednoznacznie
utożsamić? 

 Radca Prawny Marek Harz przekazał,  że  dla  radców prawnych te  dwa obszary są zupełnie
odrębne. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 
głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 03.07.2021 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (6)
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, 
Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (11)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Michał 
Szukalski
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Leon Fiołka
NIEOBECNI (5)
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada nie podjęła Uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 03.07.2021 r.

26. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 09.09.2021 r.

 Radna Anna Ronin zapytała radcę prawnego co w związku z tym, że wcześniejsza uchwała  
nie została przyjęta?

 Radca  Prawny  Piotr  Janas  przekazał,  że  w  takiej  sytuacji  należy  uznać,  że  Rada
nie rozstrzygnęła kwestii petycji więc sprawa dalej jest w toku. Postępowanie się toczy. 

 Radna Magdalena Kusy poprosiła o to aby wziąć pod uwagę to ile pieniędzy idzie na diety,
kiedy tyle miesięcy poświęcamy na rozpatrywanie jednej petycji. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner zapytał w kwestii odniesienia uzasadnienia tego projektu
uchwały  do  poprzedniego  projektu  uchwały.  Czy  jest  to  tylko  tak  informacyjnie  podane?  
Czy tutaj rozpatrujemy tylko dodatkowe 3 czy rozpatrujemy znowu to jakby w całości?  

 Radna Anna Ronin przekazała,  że jeżeli  już rozpatrywaliśmy wcześniej  10 punktów, to  nie
możemy ponownie rozpatrywać. Więc rozpatrujemy te 3 punkty dodatkowe zgodnie z opinią
radców prawnych.

 Przewodniczący  RM  Marian  Prawny  zapytał  radców  prawnych  czy  ten  projekt  uchwały
obejmuje  tylko  te  3  punkty  i  czy  ona  zostanie  prawidłowo oceniona  przez  nadzór  prawny
 w przypadku jej podjęcia z tym uzasadnieniem? 

 Radca Prawny Marek Harz przekazał że z treści uzasadnienia tej uchwały wynika, że ta uchwała
dotyczy wyłącznie tych dodatkowych 3 punktów. Poprzednie 10 punktów było rozpoznawane 
w ramach poprzedniej uchwały. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner wskazał na zapis w uzasadnieniu, w którym powołujemy
się na uchwałę,  której  nie  podjęto.  Uchwały niepodjętej  nie  ma. Nie możemy się powołać  
na coś, czego nie ma.

 Radna Anna Ronin przekazała, że te 10 punktów powielało się. 
 Przewodniczący RM Marian Czerner uznał, że te stwierdzenie można więc wykreślić. 
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że można to pozostawić ale ograniczyć tylko  tylko do słów,

że te 10 punktów petycji  jest  zbieżne z 10 punktami petycji  z dnia 3 lipca 2021 r. Uznał,  
że może to być poprawka komisji, bo komisja to stwierdziła i to jest oczywiste. Dodał, że jeżeli
trzeba postawić taki wniosek to go przedstawi.

 Przew. RM Marian Czerner po uzgodnieniu tej kwestii z radcą prawnym zarządził głosowanie 
uchwały razem z tą poprawką. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 09.09.2021 r. wraz z wykreśleniem 
w uzasadnieniu treści: rozpatrzonej Uchwałą Nr ............. z dnia 30.03.2022 r.  
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (17)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz,
Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł Rycka, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, 
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jarosław Łęski
NIEOBECNI (5)
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk
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Rada podjęła Uchwałę Nr XLIII/629/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 09.09.2021 r.

27. Zmiana planu pracy Rady Miasta Racibórz na 2022 rok.

 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że zaproponuje się zmianę w planie pracy Rady
Miasta  Racibórz  w  miesiącu  maju  poprzez  wprowadzenie  sprawozdania  Prezydenta  Miasta
Racibórz dotyczącego spółki Unia Racibórz spółka z oo. w zakresie: 
1) realizacji planów finansowych, planów strategicznych i celów spółki,
2) aktualnej sytuacji finansowej spółki, 
3) planu finansowego spółki na 2022 rok.
Dodatkowo przekazał,  że  Prezydent  Miasta  wniósł  o  wykreślenie  w  miesiącu  październiku
punktów, które zostały przeprocedowane na poprzedniej sesji Rady Miasta. To znaczy tematu
Gminnego  Programu  Profilaktyki  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  rok  2023  
oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2023-2026. 

 Radny Jarosław Łęski zapytał czy te punkty, które zostały przeprocedowane, one będą dopisane
do miesiąca, w którym zostały przeprocedowane? Czy tylko wykreślone? 

 Przewodniczący RM Marian Czerner przekazał, że zgodnie z wnioskiem prezydenta zostały one
tylko wykreślone  z  miesiąca  października.  Dodał,  że  to  co  mamy już  zrealizowane,  to  jest
zrealizowane. Następnie z uwagi na brak dalszych pytań zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia zmiana planu pracy Rady Miasta Racibórz na 2022 rok wraz z wykreśleniem na 
wniosek Prezydenta dwóch zrealizowanych punktów z m-ca października.  
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (13)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, 
Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, 
Paweł Rycka, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Leon Fiołka, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (5)
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Ludmiła Nowacka, Anna Szukalska, Anna Wacławczyk

Rada przyjęła zmianę planu pracy Rady Miasta Racibórz na 2022 rok.

28. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny pod nieobecność  Prezydenta  Miasta,  który
udał się w delegację przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej kadencji
oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie przedstawił informacje 
o  najważniejszych  wydarzeniach  i  realizacji  zadań  między  sesjami.  Lista  omówionych
wydarzeń stanowi zał. Nr 3 do protokołu.

29. Wolne wnioski i informacje.

 Radny  Marcin  Fica  przekazał,  że  na  sesji  w dniu  30  marca  zadał  pytaniami,  na  które  nie
otrzymał.  Poza  tym przekazał,  że  w interpelacji  zwracał  się  o  przystąpienie  do  programu  
i  uzyskania dofinansowanie na przebudowę skrzyżowania Wojska Polskiego, Karola Miarki,
Plac Wolności.  W odpowiedzi  napisano, że miasto nie jest  zainteresowane,  nie  przewiduje  
na  razie  tam  takiego  rozwiązania.  W  ramach  przebudowy  Placu  Wolności  zostanie
uwzględnione połączenie ścieżki rowerowej przy Karola Miarki. Zadanie to jednak nie znalazło
w specyfikacji istotnych warunków zamówienia. Zapytał więc dlaczego tego nie uwzględniono
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 i dlaczego nie złożono wniosku o dofinansowanie projektów w sprawie tego skrzyżowania?
Dodał, że w poprzednich zadaniach czyli  na Słowackiego, Ogrodowa, Karola Miarki też nie
mieliśmy projektu.  

 Radny Michał Kuliga zapytał odnośnie ul. Królewskiej. Wskazał, że dwukrotnie na spotkaniu 
z mieszkańcami Ostroga temat remontu ul. Królewskiej wybrzmiał dosyć głośno i w tym roku
radni na dokumentację projektową przeznaczyli w budżecie 200.000 zł. Zapytał więc dlaczego
tak  się  dzieje,  że  Urząd Miasta  ogłaszając  przetargi,  rezerwuje  znacznie  mniej  pieniędzy  }
na takie  zadanie,  na dokumentację  projektową? Mieszkańcy po prostu pytają,  kiedy nastąpi
remont tej drogi.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny odnosząc się do wypowiedzi radnego Marcina
Ficy przekazał, że sprawdzi co się stało, że radny nie otrzymał odpowiedzi na pytania z sesji.
Natomiast  jeżeli  chodzi  o  przebudowę  ul.  Karola  Miarki  z  ul.  Wojska  Polskiego,  to  on
osobiście, ale też i pracownicy Wydziału Dróg Miejskich nie podzielają pomysłu radnego, żeby
tam zastosować to rozwiązanie, które jest w tej chwili realizowane na przykład na ul. Karola
Miarki i Ogrodowej. Po drugie, jeżeli chodzi o dopasowanie to jest to możliwe. Wcale nie jest
powiedziane, że to musi być realizowane w ramach tego projektu przebudowy, bo to może też
być zrealizowane w ramach jakby doraźnych działań prowadzonych przez wydział, związanych
z  utrzymaniem  infrastruktury  drogowej.  Jedno  drugiego  nie  wyklucza.  Odnosząc  się  do
postulatu, żeby składać wnioski przekazał, że urząd składa bardzo dużo wniosków do różnych
programów. Natomiast jest jeden podstawowy problem przy tego rodzaju zdaniach. Ten nabór
został  ogłoszony bardzo  późno,  bo  bodajże  w marcu  i  tam był  termin  do końca  kwietnia.
Natomiast  warunkiem  uczestniczenia  w  takim  naborze  jest  posiadanie  pełnej  dokumentacji
projektowej, czego niestety akurat w tamtym przypadku nie mieliśmy zapewnione i związku  
z tym też nie było o co się ubiegać.  Ponadto przekazał,  ze urząd ubiega się o inne zadanie
związane  z  budową  miasteczka  rowerowego  przy  Szkole  Podstawowej  nr  18.  Następnie
odnosząc  się  do  zapytania  radnego  Michała  Kuligi  przekazał,  że  w  budżecie  przyznano
200.000 zł., to jest troszkę z nadwyżką. Natomiast istnieje coś takiego jak procedura szacowania
wartości  zamówienia,  którą  jesteśmy  zobowiązani  przeprowadzić.  No  i  tak  to  zostało
wyszacowane.  Dodał,  że  ubolewa  nad  tym,  że  akurat  teraz  firmy  projektowe  nie  startują  
w  przetargach,  które  ogłaszamy.  Generalnie  obserwuje  się  problem  z  dostępnością
projektantów. Dodał,  że ostatnio było kilka takich sytuacji,  że został  rozstrzygnięty przetarg
gdzie zgłosiła się jedna firma i akurat idealnie wstrzeliła się w kwotę, którą zamawiający 
na przykład przeznaczył. Chodzi tutaj o chodnik w Markowicach i chodnik przy ul. Opawskiej
na Ocicach. Niestety w przypadku ul. Królewskiej tak nie było. Urząd będzie dalej szukał firmy.
Nie  może też  powiedzieć,  czy urząd zwiększy pieniądze  bo jest  ta  pewna procedura,  która
nakazuje nam tutaj szacowanie wartości zamówienia i owszem urząd może zwiększyć te środki,
natomiast też nie powinien przepłacać. 

 Radny Michał Kuliga przekazał, że to zadanie jest ważne dla tej dzielnicy naszego miasta, a już
dwukrotnie ten przetarg nie udało się rozstrzygać. Może więc warto zwiększyć te pieniądze tak,
aby to się po prostu udało.

 Radny Marcin Fica odnosząc się do szacowania zapytał jak to jest, że na drogę przeznaczono
76.000 zł, na Park Zachodni 120.000 zł. Dodał, że na ul. Staszica wybrano dopiero za trzecim
podejściem. Uznał więc że na projekty drogowe szacowane są zbyt małe środki. 

 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  szacowanie  odbywa  się  
w oparciu o pewne kryteria. Natomiast tutaj podstawowy problem rozbija się o to, że na park
zostały  zgłoszone  4  oferty.  Natomiast  w przypadku  dróg mamy  najczęściej  jedną  ofertę,  
o ile jest jakakolwiek i tutaj po prostu brak tego elementu konkurencyjności i to decyduje o tym,
że te przetargi są nieskuteczne.

 Radna Justyna Poznakowska przekazała pytania mieszkańców ul. Bema z kamienicy nr 12 i 14.
W fazie projektu mieszkańcy zwrócili  się z prośbą o zatoczkę.  Remont tam jest na finiszu  
i  niezadowolenie jest tam straszne ze względu ostry krawężnik,  który powoduje przecinanie
opon.  Mieszkańcy złożyli  wniosek na  piśmie  o jego obniżenie,  chcieli  dobrze  i  wyszło  jak
zawsze. Następnie zapytała co dzieje się z zakrętkami po zakończonej akcji Stowarzyszenia  
z sercem. Teraz serca stoją pod szkołami. Czy są one później utylizowane i na jakiej zasadzie?
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Czy ewentualnie jest jakiś cel, który przyświeca temu, że je zbieramy? Co PK czyni z tymi
zakrętkami? 

 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  jeżeli  chodzi  o  ul.  Bema
pierwszy  raz  słyszy  o  takim  przypadku,  żeby  krawężniki  przecinały  opony.  Gdyby  tak
faktycznie  było,  nie  byłoby  dopuszczone  do  stosowania  tym  bardziej  w  budownictwie
drogowym. Jeżeli chodzi o konsultacje,  faktycznie były prowadzone konsultacje.  Jeżeli  były
jakieś wnioski zgłaszane, to te wnioski znajdują się w dokumentacji. Więc sprawdzone zostanie
czy  faktycznie  było  to  podnoszone.  Natomiast  trzeba  też  zauważyć,  że  faktem  jest,  
że przebudowa ul. Bema wywoływała pewne kontrowersje i był tam naciski, aby jak najwięcej
terenów zielonych wzdłuż ulicy zachować, są wręcz pisma i protesty w tej sprawie. Natomiast
jeżeli  chodzi  o  same  obniżenie,  to  teraz  w  tych  sprawach  technicznych  nie  będzie  się
wypowiadał.  Jeżeli chodzi o serca, które są przy szkołach, to konkretnie nie odpowie radnej ale
na na pewno na jakiś zbożny cel te środki z tego będą przeznaczone. 

 Radny Marcin Fica odnosząc się do słów zastępcy prezydenta, że nie ma firm, wskazał, że w
pierwszym przetargu na Królewską były 2 firmy. W drugim przetargu były 3 firmy. Najtańsza
oferta  była  na  89.667  zł,  a  urząd  zamierzał  przeznaczyć  71.000  zł.  Czyli  można  było  ten
przetarg rozstrzygnąć dokładając, bo było z czego.

 Przewodniczący RM Marian Czerner rozumiem, że to tylko taka konkluzja. 
 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  nie  mogliśmy  wybrać  tej

najtańszej firmy, bo termin na wykonanie był dłuższy, który firma przewidziała i związku z tym
finalnie uzyskała mniej punktów w ocenie ofert. Więc trzeba by było wybrać tą zdecydowanie
droższą ofertę. 

 Radny Marcin  Fica  przekazał,  że  firmy jednak są.  Ma więc nadzieję,  że teraz  jak  zostanie
ogłoszony kolejny przetarg, to się firma znajdzie. 

 Przewodniczący RM Marian Czerner uznał,  że konkluzja z tego płynąca jest prosta.  Chodzi
 o to, żeby rozstrzygać przetargi projektowe, bo brakuje nam projektów do składania wniosków
o  dofinansowania.  Więc  warto  tak  procedować,  żeby  jednak  te  projekty  mieć  i  próbować
pozyskiwać środki zewnętrzne na realizację tych zadań.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał,  że projekty są przygotowywane.
W tej chwili jest gotowych około 10-12 projektów. Między innymi jest gotowa przebudowa  
ul.  Babickiej,  na  ukończeniu  jest  projekt  przebudowy  ul.  Tarnowskiej,  na  ukończeniu  jest
projekt  budowy ulicy  czy  drogi  wraz  z  uzbrojeniem przy  ul.  Mikołowskiej.  Mamy gotowy
projekt  ul.  Leczniczej,  ul.  Odpoczynkowej,  ul.  Staszica.  Czekamy  w  tej  chwili  na
rozstrzygnięcie naboru wniosków w ramach drugiego już konkursu do Polskiego Ładu, gdzie
także  zgłosiliśmy  szereg  wniosków.  No  i  jeżeli  będzie  to  po  naszej  myśli,  to  faktycznie
naprawdę będzie dużo się działo w najbliższym czasie w Raciborzu. 

 Radna Justyna Henek-Wypior zapytała  czy w zakresie  wniosku o dofinansowanie remontu  
ul. Balickiej już coś wiemy? 

 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Dominik  Konieczny  przekazał,  że  jeszcze  nie  ma  ogłoszenia,  
ma to  podobno odbyć się w maju czy najpóźniej w czerwcu.

30. Zakończenie sesji.

 Przewodniczący RM Marian Czerner z uwagi na wyczerpanie porządku obraz zamknął XLIII
sesję Rady Miasta Racibórz, godz. 20:39.
 

                                                                                 Przewodniczący Rady

                                                                               Marian Czerner

Przygotował: Leszek Jureczko
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